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zLI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka
VI kadencji, która odbyła się w dniu 05.12.2013 r. od godz. 90

do godz. 14S w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta
pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza

Przewodniczącego Rady Miasta oraz
Wiceprzewodniczących Rady Miasta

Pana Tomasza Dańczyszyna oraz Wojciecha Wydrzyńskiego .

Na ogolną liczbę 2l Radnych w LI zwyczalnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji udział
wzięło wg listy obecności 19 Radnych.

l. Babiak Roman
2. Bętkowski Ryszard
3. Biega Jan
4. Bluj Maciej
5, Chy,tła Mariusz
6. Chrobak Andrzej
7. Dańczyszyn Tomasz
8. Daszyk Zbigniew
9. Drwięga Kazimierz
10. Dl,więga Maciei
1 1. Krynicki Józe{'
12. Lewandowski Piotr
13. Lisowska Tęresa
14, Oberc Maria
15, Oklejewlcza Jan
1 6. Pruchnicki Wojciech
17. Ryniak Adam
18. Tymoczko Henryka
i 9, Wydrzyński Wojciech

Nieobecni radni (usprawiedliwieni):
1. Najsarek Robert
2. WoźniczakŁukasz

Przewodniczący Zarządow Rad Dzielnic obecni na
kadencii.

1. Czerwiński Zbigniew
2. Oryszczyn Stanisłan,
3. Osękowski Marian
4. Piegdoń Wojciech
5. Podulka Franciszek
6. Pylowany Edward
7. Szul Krzysztof

L,I zv,ryczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI

- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Błonie
- Rada Dzielnicy Wojtowstwo
- Rada Dzielnicy Olchowcę
- Rada Dzielnicy Zatorze
- Rada Dzielnicy Dąbrowka
- Rada Dzielnicy Sródmieście

Ponadto w [.I zwyczapej Sesji Rady Miasta Sanoka udztał lr,,zięli: Burmistrz Nliasta Pan dr
Wojciech Blecharczyk. Zastępca Burmistrza Pana Marian Kurasz, Zastępca Burmistrza Pan



ziemowit Borou,czak, sekretarz Miasta pan waldemar och, skarbnik Miasta pan kazimierz
Kot. Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Mańa
Kopacz. Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Zarządzania
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka.

Ad. 1.

ofwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz - otworzył LI zv,llczajną Sesję Rady Miasta
Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza Miasta, Zastępców Burmistrza, Skarbnika
Miasta, Sekretarza Miasta, przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz wszystkich
obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdził, ze na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych do
podejmowania prawomocnych uchwał,

Ad.2.
powołanie sekretarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał sekretarza Sesji, którym została Radna
Pani Maria Oberc.

Ad.3.
zapoznanie Rady z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, ze program Sesji został Radnym
dostarczony.

porzadkiem obrad;

1. Otwarcie obrad.
ż. Powołanie sekretarza sesji.
3, Zapoznanie Rady z porządkiem obrad.
4. Informacj a Przewodni cząaego o złożony ch interpelacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.
7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok

ż0I3, z ewentualnym podjęcięm uchwały w tej sprawie.
8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowej sprzedaży

nieruchomości połozonej przy ul. Jagiellońskiej oznaczonej jako działka nr I152l2
o pow. 0,0123 ha, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

9, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia MPZP terenu
połoźonego w dzielnicy Dąbrówka m. Sanoka o nazwie ,,Konopnickiej - II",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia MPZP teręnu
połozonego w dzielnicy Sródmieście m. Sanoka o nazwie ,,Park Miejski",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

11. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia zm:'arny MPZP terenu
położonego dzielnicy Olchowce d. Jednostka Wojskowa, z ewentualnym podjęciem
uchwały w te.j sprawie.



l2.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zalwl,erdzenla planu pracy Komisji
Rewizyjnej na rok 2014.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały dot. zmiany uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody
Miasta Sanoka za szczęgolne osiągnięcia w dziedzinię ,.KULTURA i SZ'IUKA",

14. Interpelacje.
15. Wolne wniosku 1zaprtarua
16. Zamkntęcie obrad sesji.

Zastępca Burmistrza Pan Zięmowit Borowczak zgłosił wniosek pilności o wprowadzenie do
porządku obrad projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawię y,,ysokości dzienrrych
stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasenta i wysokości w.vrragrodzenia
za inkaso.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poddał wniosek pilności pod głosowanie.

Za wnioskiem głosowało 77 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.
Wniosek uzyskał opinię pozy.tywną. Projekt uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie
wysokości dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasenta
iwysokości wynagrodzenta za inkaso zostaje wprowadzony jako pkt. 14 porządku obrad
sesji.

Nie wniesiono więcej uwag i zastrzeżeń do porządku obrad.

porzadkiem obrad po zmianach;

1. Otwarcie obrad sesii.
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad.
4 . Informacj a Przewodni czące go o złożony ch interpe lacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności między sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami,
7. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok

2013, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowe.i sprzedazy

nieruchomości połozonej przy ul, Jagiellońskiej oznaczonej jako działlta nr 1I5212
o pow. 0,0123 ha. z ew,entualnym pod.jęciem uchwały w,tej sprawie.

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta \\, spraw-ie uchwalenia MPZP terenu
połozonego w dzielnicy Dąbrowka m. Sanoka o nazwie .,Konopnickiej - II",
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie,

10.Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia MPZP terenu
połozonego w dzielnicy Śródmieście m. Sanoka o nazwie .,Park Miejski".
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

1 1. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie r-rchwaienia zmiany MPZP terenu
połozonego dzielnicy Olchowce d. Jednostka Wojskowa. z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwlęrdzęnta planu pracy Komisji
Rewizyjnej na rok 2014.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały dot. zmtany uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody
Miasta Sanoka za szczegolne osiągnięcia w dziędzinie,,KULTURA i SZTUKA".



Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchw-ały w sprawie wl,sokości
dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasenta
iwysokości wynagrodzenta za inkaso, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej
sprawie.
Interpelacje.
Wolne wniosku i zapytanta.
Zarllk n ięcie t,brad ses.i i.

Ad.4.
Informacia Przewodniczacego o złożonych interpelaciach.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz odczytał interpelację złożoną przez radnego
Macieja Drwięgę w sprawie aktualnych planów miasta dotyczących budowy drogi
środmiejskiej w Sanoku.
Interpeiacja stanowi załącznlk do protokołu.

Ad.5.
sprawozdanie l(omisii z działalności między sesiami.

Komisja Finansowo - Gospodarcz^ - spotkała się dwukrotnie pomiędzy sesjami, jedno
ztych spotkań było poświęcone prezentacji budzetu miasta na 2074 r. i było to spotkanie
z wszystkimi Komisjami stałymi Rady Miasta. Drugie spotkanie poświęcone było w całości
opiniowaniu projektów uchwał, które są zawańe w posiedzeniu dzisiejszej sesji.

Komisia lnfrastruktury Miejskiei - odbyła dwa posiedzenia pomiędzy sesjami, jedno to
było tzw, I czytanie budzetu. drugie dot. spraw zwtązanych z sesją.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki - spotkała się raz w okresie między sesjami,
na którym zaopiniowała projekt uchwały, jak i rozpŃrywała wnioski. Wpłynął wniosek
podpisany przez kilkunastu mieszkańców, w tym tęż Pan Janusz Szuber, Pan dr Tomasz
Chomiszczak. Pani Barbara Bandurka - Wilk, Pan Leszek Puchała, Pan Marian Struś, zeby
ucz,ac pamięć po wybitnym prozaiku sanockim Marianie Pankowskim. Poniewaz minęło .|uz
2.5 roku od śmierci Mariana Pankowskiego, a wr:rioskodawcy zarl,ucąą, że miasto czy
instytucje kultury nie wsz,vły z żadną inicjatywę zeby upamiętnić naszego rodaka, jest
sugestia aby umieścić na murach Gimnazjum Nr 2 tablice upamiętniająca jego okres
edukacyjny w Gimnazjum Męskim oraz przyszłościowo drogę średnicową nazwac imieniem
Mariana Pankowskiego. Komisja zapoznała się z treścią tego wniosku, natomiast nie chcą
wychodzić przed szereg, poniewaź nie wiedząjaka jest opinia Dyrektora Gimnazjum, ani nie
mateż drogi średnicowej dlatego oczekują żePan Burmistrz wyjdzie z 1akąś inicjatywą.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - obradowała raz mlędzy sesjami
gdzle zaopirriowała projekty zlu-iązane z dzisiejszą sesją.

Komisja Zrlrowia i Pomocy Społecznej - nie odbyła posiedzenia w okresie między sesjami,

Komisja Rewizyjna - odbyła jedno posiedzenie w okresie między sesjami nad którym
podsumowano wyniki wcześniej przeprowadzanych kontroli wynikających z planu pracy, jak
równieź przyjęto projekt planu pracy Komis,ji Rewizy,jnej.

14.

l5.
16.

17.



Ad.6.
sprawozdanie Burmistrza z działalności miedzy sesiami.

Burmistrz Miasta w okręsię sprawozdawczym wydał l4 zarządzeń (sprawozdanie
z wydanych zarządzeń stanowi załącznik do protokołu).

25 października - Burmistrz uczestniczył w jubileuszu 1O-lecia funkcjorrowania pracow,ni

Iezonansu magnetycznego w Sanoku. To niezwykle wazna pracownia urucllomiolla prz),

wspołpracy t zaangażowaniu wielu osób, w tym mieszkańcow Kalitbrnii. dwoch braci
Miciakow, Uroczystości były okazją do podziękowania obecnemu zarządowl,, \Ą/ tym
Prezesowi Panu Kazimierzowi Drwiędze oraz nteżyjącemu Panu Leszkowi Kawczyńskiemu
i innym.

W tym samym dniu odbyła się konferencja poświecona ks. Zygmuntowi Gorazdowskiemu.
świętemu z Sanoka, Uczestniczyło w niej wiele młodzieży, raclnych a takze innych
mieszkańcow sanoka.

28 pażdziernika - Rozstrzygnięty został konkurs na najpiękniejszy balkon i ogród w mieście
oraz powiecie, organizowany wspolnie przęz Miasto. Powiat, Towarzystwo Prz,vjacioł Sanoka
t Ziemi Sanockiej oraz Tygodnik Sanok. Przyznano nagrody dla. zdaniem komisji,
najpiękniejszych ,ogrodow, balkonów i tarasów. Burmistrz powiadomił, że w ramach
organizowanego Swiatowego Zjazdu Sanoczan, nad którym pracują cały czas spotykają się
z członkami poszczegolnych komis.ji, gdyz święto to chcą zorganizować jak najlepiej,
a miasto w tych dniach musi przybrać odświętny charakter, Komisja Estetyki Miasta pragnie
zorganizować dodatkowo wspólnte z Urzędem Miasta konkurs chociazby na najpiękniejsze
witryny sklepowe, a także wystąpić z apelem do mieszkańców wszystkich dzielnic
o poprawienie estetyki swoich posesji, budynkórł,. balkonow itp.

30 pażdziernlka - wspolnie z przedstawicielami Autosanu, Burmistrz uczestniczył
w spotkaniu w Izbie Skarbowej w Rzeszowie, w sprawie opracowania programu mechanizmu
pomocy Autosanowi w ramach mozliwych prawem działań oraz rozszęTzęnla podstreĄ,
ekonomicznej nie tylko o areał dwudziestu kilku hektarów przy ul. Okulickiego. ale takze
o tereny obiektow, hal, którę funkcjonują obecnie przy Autosanie i ktore będą rozszeTzone .

Burmistrz spotyka się regularnie z syndykiem, odwiedzają go potencjallli in\Ą csttlrz\
i właściciele * akcjonariusze. Wierzy. iz niezwykle sprawne dztałanla syndyka będą nriały
pozytywny finał nie tylko w postaci wypłacenia naleznyclr kwot pracownikom z Funduszt-l

Swiadczeń Gwarantowanych, ale takze rozszerzenla areału Autosanu i przyjęcie potrownie
dostępnych w ramach prawa obiektów, ktore stanowią dzisiaj majątek zakładu. Pracują tez
nad ogłoszeniem przetargu na dzterżawę fabryki dla potencjalnych inwestorow, deklarujących
utrzymanie produkcji autobusów, ,,zbrojeniówki" i elementow dla przemysłu kolejowego,
Interesuje ich aby Autosan zyskiwał nowe kontrakty, a jeżelt byłoby ich duzo, to na pewno
wtązałoby się to z koniecznością zatrudnienia jak największe.j ilości pracorł,nikow. Na
bieząco będą radni informowani o działalności syndyka. jego wspołpracy, z urzędem pracv.
atakżę o konkretnych efektach działań,

4 listopada Burmistrz uczestniczył w konf-erencji dotyc,zącej zrownowazonego rozwoju
społeczno - gospodarczęgo, w ktorej to miał możliwość zaprezentowania na fbrum Zwlązku
Miast Polskich, Zwtązku Metropolii Polskich, atakżę Zwtązku Powiatów Polskich koncepcji
którą powinno się przenieść ze Słowacji, Estonii czy Węgier, Jest to projekt mający na celu
zatrzymante młodych w kraju poprzez danie im szansy zyskania dwuletnich stazy



gwarantowanYch i opłacanych przez państr.vo, a przez kolejne. dodatkowe pół roku,
lł' sYstemie Poł na poł prz,ez państwo i pracodawcę. Jest to znakomity projekt, dający szansę
ria Pewien rodzaj stabilizacji ptzezten okres dla młodych ludzt,ktorzy prrór 2,5 rókumieliby
mozliwoŚĆ czY to pokazania się pracodawcy, czy to szukania w międzyczasie inneg o zajęcti,
lub Przebranzowienie się. Jak sami radni wiedzą takich warunkow nie mają młodzi póru.y,
bo ograniczone środki urzędów pracy nie gwarantują wszystkim chętny- ,iu)y, a co dopieio
lakich 2.5 letnich.

5 listoPada [Jczestniczy'li w odprawach Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska, w ktorej
'zabiegalą o uz.vskanie decyzji środowiskowej dla przygotowania budowy drogi średnicowej.
bez konl]iktu z potencjalnym zjazdem na przyszłąobwodnicę.
Jak za Pe\Ą/ne radni wiedzą, miasto Sanok zostato wpisane w plany rządowe realizacjt
obwodnicY południowej, Wiele lat starań, zabiegów, lobbowania z rożnych itron dało na to
SZanSę. CałY cZaS współpracują z Generalną Dyrekcją Drog Krajowych i Autostrad
w Rzeszowie. Posiadają wyliczenia ruchu dobowego w Sanoku, ktore były ich koronnym
argumentem w staraniu się właśnie o obwodnicę, Jasno i wyraźnie wynika z nich, ze ruch ten
wYnosi PoZa sezonem ok, 24 tyś. samochodów na dobę, a w sezonie nawet 29,5 tyś,
Pojazdów. W obiiczy tych wyliczeń, jakże zaskakująco brzmiała wypowiedz senatora piS
Andrzeja Matusiewicza.ktorą mogii przeczytac w wydaniu gazety codŻiennej ,,Nowiny" z 26
listoPada, gdzie poseł czuje się zaskoczony. że to Sanok a nie Przeworsk zóstał wpisany na
listę miast, w których ma powstać obwodnica. Burmistrz myśli, że ta niezvnllkle niezręózna
wYPowiedz zostanie sprostowana, a może nawet przedstawiciele sanockiego PiS odnieśliby
się do tej ewidentnej pomyłki lub tez wprowadzanta Pana Senatora w błąd, bo przecle'ż
Przeworsk, jak czytĄą w ,,Nowinach" to ruch 16 tyś. pojazdów na dobę, a miasto Sanoka to
aŻ 24 tyŚ, a nar,vet 29,5 Iyś. pojazdow dobowo. Atuty Przeworska są zupełnie inne, jest tam
bliskoŚĆ atltostrady. a Sanok takiej autostrady nie ma. Wypowiedź dziwi tym bardziej , ze jak
PodkreŚlał radny Pan Andrzej Chrobak. senator Matusiewicz jednym listem był rzecznikiem
Powstania sanockie.j obwodnicy i nawet wysłał w tej sprawie pismo. W artykule czytają cyź.
Senatora Andrzeja Matusiewicza ,,przez Przeworsk przejeżdża codziennie 16 tyś. nawet
Pojazdclw'. w t_vm Sporo cięzarowych. Byłem zaskoczony, bo ta inwestycja nie przeszła,
a'znalazły się pieniądzę na obwodnicę Sanoka, Przy całym szacunku dla tego miasta jednak
rJważam, że w Prueworsku ze względu na o wiele większy ruch inwestycja jest o wiele
pilniejsza",

7-8 listopada - Wspolnie z obserwatorem z Rady Miasta uczestniczyli w XI Kongresie Miast
Polskich, podczas którego gclspodarze polskich miast wysłuchali rządowl.ch koncepcji
w_vkorz,vstania środków unijnych na lata ż014-2020.

13 listopada - w tym dniu odbyło się spotkanie ńadz Sanoka oraz Miasta i Gminy Zagorz.
Ustalono. że obydwa samorządy rozpoczną działania zw|ązane ze wspólną promocją
gosPodarczą ukierunkowaną na pozyskanie inwestorów, a w takze na uzbtajanie terenów
inwestycyjnych. Ma to tym większe uzasadnienie iz Sanok, Zagorz i Lesko tworzą obszar
funkcjonalnv w ramach którego mogą prowadzić wspólną politykę rozwojową, Samorząd
Zagorz,a chcc się rów,niez włączyc w działalność kiastra przemysłowo - naukowego, który
obecnie zmienia swoją fbrnrę prawną z konsorcjum na stowarzyszenie lub tez porozumienie
zakładó,,ł,.

23 iistopada - Uczestniczylt w obchodach z okaĄi 85-1ecia Ligii Ochrony Przyrody,
zotganizowanych ptzezBtęszczadzki Okręg w Sanoku. Uroczystość stała się okazjąnie tylko
do podsumowania działalności bteszczadzkiego okręgu, wręczenia nagrócl laureatom



koŃursu plastycznego na plakat ,,85 lat Ligi Ochrony Przyrody", a także Złotych i Srebrnych
Odznak Honorowych przyznanych przez Zarząd Głowny LOP w Warszawie zasłuzonym
dztałaczom, osobom, które przyczyniły się do rozwoju LOP, a także idei ochrony przyrody
ojczystej. Przekazali życzenla i gratulacje dla członków LOP, Obchody zakończyło
odsłonięcie posadzonego w Parku Miejskim drzewka oraz tabiicy pamiątkowej z okazji
jubileuszu, ktorą odsłonił Kazimierz Wojewoda - pierwszy pręzes Okręgu Krośnieńskiego,

26 listopada - Po raz kolejny Burmistrz uczestniczył w złotych godach. tvm razem 18 par
małzeńskich z Sanoka i Gminy Wie.iskiej Sanok. Miał zaszczyt wręczyć Szanownym
Jubilatom Medale za Długoletnie Pozycie Małzeńskie, przyznane im przęz Prezydenta RP
Bronisława Komorowskiego. Małzonkom,ktorzy przeżyli ze sobą 50 lat i więcej, Burmistrz
i Przewodnrczący Rady w imieniu swoim i całej Rady Miasta Sanoka złożyli serdeczne
życzenta i gratulacje.

27 listopada - Zakończona została największa inwestycja komunalna w historii miasta Sanclka

- przebudowa miejskiej oczyszczali ściekow i ujęcia wocly. Konieczność realizacji tego
zadnta podl,ktowana była przepisami i normami unijnymi, ktorym miasto musi sprostać.
Niespełnienie ich skutkowałoby w przyszłości płaceniem drastycznych kar, o czym mowił
wielokrotnie. Prace zostały przeprowadzone w ramach realizowanęgo przez miasto Sanok za
pośrednictwem Sanockiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej projektu ,.Poprawa
gospodarki wodno - ściekowej w aglomeracji Sanok". Burmistrz przypomniał. żę w ramach
zadanta przebudowali miejską oczyszczalnię, jak równiez wybudowali siec kanalizacji
sanitarnej w mieście Sanok. Drugi człon prac dotyczył gospodarki rł,odnej, a mianclrłicie
przebudowę stac.ji uzdatniania wody lł, Trepczy. Wybudowano około 3 km norvej sieci
wodociągowej, spinającej ż system,y zasilania miasta w wodę w ujęć wody w,Trepczy
iZasławiu. Powstał równiez zbiornik wyrównawczy przy ul, Karola Kenara lł, Sanoku
o objętości 2000 m3 wTaz z kilometrową magistralą zasilającą ten zbiornik. Dzięki tej

inwestycji unowocześnili technologię oczyszczanla ścieków, co bezsptzecznie wpłynie na
poprawę środowiska doliny Sanu. Pozwoli to na sprostanie polskim i unijnym przepisoin.
Mieszkańcy będą pili wodę o nąwyższych standardach, a jej dostawy będą niezawodne.
Koszt zadanla wyniósł 101 mln, zł. netto, przy dofinansowaniu pralł,ie 64 mlrr. zł, z ll"induszu
spójności, a więc pieniędzy unijnych. Pozostała część wyciatków stanowiąca wkłaci własny
pochodziła ze śroclkow własn.vch SPGK oraz emis.ji obligacji prz,vchodowych.

28 listopada - Odbyło się kolejne spotkanl,e zwtązane z otganizacją Światowego Zlazdu
Sanoczan. Rozmawiaj ą z ptzedstawicielami świata kultury, sportu, przemysłu, nauki, ktorzy
chcą się włączyc w przygotowania do tego zjazńl Kontaktują się także z członkami komisji
tematycznych powołanych do celów organtzacyjnych. Zachęcają do strony internetouej
zjazdl (wwrł,,zjazdsarroczan.pl), która powoli wypełnia się niezbędnymi informacjami.

W tym samym dniu uczestniczyli w .Iaśle w spotkaniu gospodarzy Podkarpackiego
'frojmiasta: .Iasła, Krosna i Sanoka. ZnaIeżIt się w trudnej sytuacji zrł,iązane.j z odstąpieniem
Unii Europejskiej od realizacji drogi Via Carpatia, w tym jej najbardziej interesującego ich
odcinka S-19, Dlatego jako samorządowcy chcą głośnym apelem i konkretnymi działaniami
przedstawić problem ograniczenia dostępności tej części Podkarpacia i niezbędności pełnej
modernizacji drogi krajowej nr 28 i 73. Jest to niezwykle wazne zadante dla naszej części
wojewodztwa dla skomunikowania. Jest dwa takie punkty na mapie Polski. ktore są
ciemnymi, a jak kto woli biał.vrni plamami, to północna część Mazur i rł,łaśnie byłe
wojewodztwo krośnieńskie. dlatego będą robić wszystko z Burmistrzenr Przytockim,
Burmistrzem Czarneckim i wszystkimi samorządami, organizacjami gospodarczymi, które



będą ich wsPierać w zasadności starań o modernizację tego odcinka, o usprawnienie ruchu na
tYm odcinku, nie tylko starania ich o przywrócenie ruchu kolejowego na tym odcinku ale
Przede lł'szvstkini clrogi. Z 1eilnej strony moze to właśnie teraz jest nal*uzni.;szy moment"
ŻebY walczlli o modernizac.ję tego odcirrka, tym bardzie.j. ze S-19 została wyłączona i nie
wiadomo na ile lat tegoz odcinka nie będzie,

29 listopada, Zarowno gornicy, jak i pracownicy sanockiego oddziału PGNiG obchodzili
W tYm dniu srvoje święto - Barbórkę. Stało się ono okazją nie tylko do odznaczenia
najbardziej zasłuzonych, ale takżę życzeń i gratulacji, które Burmistrz złożył na ręce
dyrektora oddziału Mieczysława .Iakiela.

Burmistrz poinformorł,ał. że wszyscy perłłlie śledzą to co dzieje się na l,Ikrainie. Wzorem
innl'ch gosPodarz.v miast, prezydelltórł,. burmistrzórł,, w inlieniu swoim. po ustaleniu z Panem
Przerł'odnicząc}'m Raciy Miasta i współpracownikami wysłali pismo do ich partnerow
z [JkrainY, z Akermanu, z Kamieńca Podolskiego oraz Drohobycza list, informację o naszym
w'sParciu. o szczerych działanlach. a nie tak jak się zaruuca teraz polskim samorządowcom.
PolitYkom, czy generalnie Polsce, że mteszamy się w sprawy tiezależnego kraju. Burmistrz
ma cały czas kontakt z Panem Ambasadorem Markijanem Malskim, z ktorym się spotkają 11
grudnia w Warszawie. wybrał kilka samorządowców z Polski, w tym Burmistrza jako
Plzedstawiciela polsko ukraińskiej Izby Gospodarczej, Następnie Burmistrz odczy.tał list
.jaki skierowali do partnerów z Ukrainy (1ist stanowi załącznlk do protokołu).

Burmistrz poruszył temat dot. sptzedaży ,.Wembley". Poinformował, że przygotowali
koncepcję szukania wsparcia nie tylko budzetu poprzez sprzedaż niektórych areałów
w mieŚcie aie takze zastanowienia się na tym, czy pewne tereny pełnią swoją rolę dzisiaj
w Porównaniu z rolą jaką pełniły wiele lat temu, nie inaczej było w przypadku właśnie
stadionu i części .iakby ogródka.|ordanowskiego przy ul. 800-1ecia. Nie sprzedaje się czegoś
żeb,v sprzedac tylko i wyłącznie. Kiedy pod.jęta została uchwała" może nlęzręczne było to
idzisiaj do sprostorł,anla.ż,e nie wydzielili duzej części tego placu zabaw.. to jest do zrobienie.
Dzisiaj wTaz, 'z współpracownikami nie trzymają się sztywno aby ten areał sprzedać. zeby
lvalczyĆ na siłę o .jego sprzedaż. przeciwnie, .jeżeli będzie sytuacja taka. że początkiem
nowego roku uda się, a prowadzą intensywne rozmowy z inwestorami o sprzedaży
izagospodarowaniu terenów, innych areałów w mieście, na pewno areału wydzielonego
z Wembley nie sprzedadzą. Burmistrz stwierdzlł, Zę szukają radni wsparcia u np. sentora
Matusiewicza,ktory będąc zPrzemyśla pewnie nie wie o jaki aręał chodzi, o jaki standard
tego areału chodzi i dzisiaj wręczono mu list. Następnie Burmistrz zac7Ąował fragment listy:
..Wiem. ze sprawa ta budzi kontrowersje, równiez wśrod mieszkańców Sanoka, zwłaszcza żę
działka będąca przedmiotem uchwały o sprzedazy połozona jest na wprost wjazdu do szpitaia
powiatowego prz.v głownej drodze w poblizu Inspektoratu Zakładu Ubezpieczeń Społecznych
w bezpośrednim sąsiedztwie 1 Liceum Nr 1 w Sanoku. Jej położenie jest zatem bardzo
korzystne. I)rzeznaczenlę jej do sprzedaży obecnie w momencie zastoju w obrocie
nieruchomościarni u,ydaje się nieuzasadnione ekonomicznie, poniewaz miasto nie zyska na
tej transakcji tyle ile zyskałoby sprzedaj ąc ją w obrocie wzrostu cen nieruchomościami
i pobr,łdzenia gospodarczego". Burmistrz dodał, że stara się czytać pisma zę zrozumleniem,
jezeli Pan Senator Matusiewicz pisze w jednej kwestii, podpisuje się zeby nie sprzedawać.
a tutaj jak najbardziej sprzedać ale nie w t),m lnomencie, to jest to dla Burmisftza do
zastanorł,ienia. Bunnistrz zdec,vdował. ze rrie będą tego areału na ten mement wystawiać do
sprzedaz1,. pokaze to I półrocze co dalej z,robt1 natomiast wystarczy popatrzeć jaki pojawił
się l'uch wokół tego. Nie patrz,v się na zasadność generalnie tego co nriasto robi dla dzieinic,
co miasto robi dla szkół, co robi dla sporlu, dla dzieci i młodzteży, ktoś obiektywny potrafi



dostrzec, ze orliki są wybudowane przez miasto, ze jest boisko wielofunkcyjne, i 11

potęznych nowoczesnych obiektów, które teraz reallzowane są tego się nie bierze pod uvl,ag.
Nie bierze się pod uwagę równiez, żę na ul. Kenara jest boisko, ktore spełniac będzie
docelowo jakąś rolę podobną do tej. którą pełniło ,.Wembley" prz,ez tyle 1at. Są sprzeczności
w tych staraniach i przedstawianiu swoich rad. Burmistrz stwierdził, że mówi tekstem jasnym,
otwartym tprzejrzystym, jezeli na coś nie ma zgody i społecznej akceptacji nic na siłę nie
będą robić, Natomiast podwazanie samych siebię w tych staraniach, czy podważanie
argumentów słanych jako symbole wsparcia przez osoby, wystarczy popatrzęc ile tu jest
niedopowiedzęń, nie wolno tak robić. Jeszcze raz poinformował, że ntc na siłę. Został
skonstruowany budzet, ktory jest zupełnie inny od oczekiwań i niepokojow tych, które
niektcirzy przedstawiali. Robią co mogą walczą tak .jak r,rmieją to najlepiej ptlsiłkując się
własnym doświadczeniem. tym jak robią to inne samorządy,

Burmistrz,poinformował, że prowadzą cały czas starania i rozmowy z Regionalną Dyrekcją
Ochrony Srodowiska i Generalną Dyrekcją Dróg Krajo!\ych i Autostrad na temat spojności
dwóch inwestycji, ktorymi są obwodnica południowa miasta oraz trasa śródmiejska, która
przedstawia się dzisiaj w interpelacji radnego Macieja Drwięgi, argumenty o braku
zasadności tej inwestycji czy tez nie spełniania oczekiwań mieszkańców mieszkających
iposiadających areały wzdłuż tej trasy, W odpowiedzl na interpelację będzie przedstawione
jak mieszkańcy uiic od Słowackiego na południe, od praktycznie uI. Polnej az po ul. F-. Gieli
co o drodze śródmiejskiej myślą i jakie oczekirł,ania spełnia ta ulica dla t_vch rnieszkańcórv.
Nie wolno brać pod uwagę mieszkańcow, którym potenc.jalnie ta inwestycja zabierze coś,
jeden argument poza dworcem, Walczą o argumenty takie i przedstawienie tych argumentów,
aby większość przedstawicieli, mieszkańcow ulic, które zostały wymienione, spełniały by te
oczekiwania. Trasa śródmiejska jest niezwykle potrzebna i nie ma żadnej sprzeczności
między obwodnicą południową a ulicą środmiejską. Walczą d|a ptzyszłości, dla terenórł,.
ktore mają uruchomić inwestycje, a dzisiaj takiej mozliwości nie ma. Burmistrz stwierdził, ze
dlaczego były lakoniczne, jak to radny określił, odpolł,iedzi do tej por_y ze strtlny lniasta,
poniewaz dalej walczą o decyzję środowiskową więc nie mogą dzisiaj mowic konkretami.
mieszkanka jednego z domow w okolicach dworca Sanok - miasto przedstauia at,gLtment1
ekologiczne, były robione raporty, badania, dzisiaj pojawiają się następne argumenty, chociaz
z tego co wie to nie jedyne argumenty ekologiczne, jeszcze są argumenty stricte partykularne,

W nawiązaniu do starań grupy przedstawicieli kultuty, ktorzy to zwrócili się z prośbą
wcześniej informując o tym, ze Sanok musi uhonorować Mariana Pankowskiego. .Iest tcl

obywatel honorowy miasta Sanoka i jest robiona aktualnie analiza co mogą zrobic w nadaniu
nazw placowi. skwerowi czy ulicy w godnym rniejscu. aby nosiła ona nazwę im. Mariana
Pankorł,skiego. Ulica śródmiejska * kiedyś był wniosek aby uhonorować polską solidarnośc,
Zwtązek Zawodowy Solidarność i mająto na uwadze. ulica środmiejska powinna nosić nazwę
Aleje Solidarności i jezeli uda się komuś to w mieście zręaljzować to jest to doskonały
pomysł, aie Marian Pankowski jako obywatel honorowy, jako niezwykle wazna postać
w historii nie tylko polskiej literatury, ale naszego miasta i naszych serc, musi też byc
uhonorowana, nad czymteż pracują.

Ad.7.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwaly budżetowei na rok 2013.
z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot poinformował, ze kończy się rok budzetorł.y 2013 i nie
jest to 1eszcze pola na snucie prognoz i przewidywań, ale mozna powiecizieć, ze w oparciu



o \Ą)ikonanie miesiąca listopada tego roku prognozy co do wykonania budzetu tegorocznego,
cz,Ylt na koniec grudnia 2013 będą nieco lepsze od prognoz, które snuli na podstawie
vrT'konania III kwartału, czy tez wcześniej półrocza. Wyrazi to się w tym choćby. że
zobowiązania, które będą na koniec roku, będą niższe od tych, ktore były przewidywane, będą
na Poziomie zobowiązań roku 2012. W tym momencie mozna sobie jakby prognozować co by
było gdyby sprzedali jedną z, tych z,naczących nieruchomości, które planowali w tym roku, na
Pewno rok 2013 zamykaliby w znacznie lepszych nastrojach, znacznte lepszymi wynikami.
Pomimo braku tych sprzedaZy i tak uda się osiągnąć wynik na poziomie roku 2012 co jest
wynikiem dobrym.
Dzisiaj zostaje przedŁożony projekt zmlany budzetu, ktory wynika z sl.tuacji jakie zaistniały
na przestrzeni od poprzedniej sesji do dzisiaj. Przedmiotowy projekt budzetu przedłożony
wczeŚniej uległ pewnym zmianom, poniewaz upłynęło dość duzo czasLl od mementu
przedłożenia pierwszej wersji do posiedzenia sesji, w związku z czym została rozdana radnym
nowa wersji tego projektu.
Przedmicltow,a zmiana przlniesie rłzrost w sumie planu po stronie dochodów i wl,datków
o kwotę 180.000 zł. na co składająsię następujące pozycje:
- udział \\' podatku dochodowym od osob prawnych wzrost planu o 50.000 zł.
z,ptz,eznac7,eniem na dotacje do Miejskiego ZOZ - u w kwocie 50.000 zł. Od 2 lat nie
ptzekazvwali zadnych środkow na Miejski ZOZ, wystąpienia były ciągle i są w tej chwili,
chodzi o zakup sprzętu, konkretnie głowicy do usg.
- w rozdzlale Przedszkola jest wniosek o zwiększenie planu o kwotę 1 10.000 zł., sąto wpłaty
od gmin ościennych za dzleci. ktore uczęszczają do miejskich przedszkoli i całą tą kwotę
przeznacz,a się rownież, na potrzeby przedszkoli po stronie wydatków 110.000 zł. na
lłl,nagrodzeni a w przedszkolaclr.
- z kolci w złobkach.jest rvniosek o zwiększenie planu doclrodow o kwotę 20.000 zł. rownięż
ż pl,zeznaczcniem jej po stronie wydatkow na potrzeby żłobków 20.000 zł. na wydatki
rzeczowe, zakupy zywności, zakupy energii.
Proponuje się również przeniesienia między planami wydatkow w ramach ogólnej
planowanej sumy wydatków, mianowicie w gospodarce mieszkaniowej wniosek
o zmniejszenie planu na wydatki inwestycyjne kwotę o 368.000 zł. l w administracji o kwotę
140.000 zł. Obydwie te kwoty sąprzeznaczoflę na z,apłaty nalezności. 360.000 zł. zostałoby
przsznacz,one na zwiększenie planu na podatek leśny, poniewaz plan ktory jest w te.j chwili
nie zabezplecza pełnego zobowiązania gminy z tego t.vtułu. natomiast 140.000 zł, na wpłaty
na rlęcz, Izb Rolniczych. jest to 20ń podatku rolnego.
Na.jwiększa zmiana jest w Wydziale Oświata po stronie zmniejszeń, gdzle planuje się
zmniejszyć plan wydatków w sumie o kwotę 658.379zł. Na pewno jakieś pewne oszczędności
były w oświacie ale przede wszystkim jest to skutkiem otrzymanej dotacji zbudżetu państwa
na przedszkola, jest to zwtązane z tym, ze wprowadzone zostały odpłatności za godziny
dodatkowe ponad minimum 5 godzinne, minimalne teraz wynoszą 7 zł., a wiadomo, ze
uchwalone Radą Miasta opłaty rodziców były znacznte \\-yzsze i z tego tytułu jest
rekompensata w formie dotacji. W wl,niku tego, ze ta dotacja pokrywa w pełni potrzeby,
mozna przez,nac7,yć tą dotac.je plus dodatkowe oszczędności na potrzeby MOPS, czyli z tej
kwoty zmniejszeń w oświacie i wvchowaniu 658.379 zł., kwotę 600.000 zł. przeznacza się na
opiekę społeczną. W dobie kryzysu wydatki na opiekę rosną potrzeby na pomoc społeczną
równiez i w tym momencie plan jaki jest w opiece społecznej jest za niski i planuje się aby
kwotę 600.000 zŁ. przeznaczyć następująco:
- domy opieki społecznej I]0.000 zŁ.

- dodatki mieszkaniowe 260.000 zł.
- usługi opiekuricze 170.000 zł.
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Pozostała kwota 58.679 zł. byłaby przeznacz,ona na udział Gminy Miasta Sanoka w zadaniu
pomoc materialna dla uczniów gdzie wkład własny ma w-ynieść 20%.
Skarbnik zwrocił uwagę na to, ze wydatki na opiekę społecznąrosną jest to uzasadnione ale
niepokoi jedna sprawa, mianowicie lawinowy wzrost wydatkow na dodatki mieszkaniou,ę.
Jęzeli jeszcze niedawno miesięczna suma w roku ubiegłym wypłat na dodatki mieszkaniowe
byłaznacznie ponizej 200,000 zł.,w tym momencie przekracza już 200,000 zł. miesięcznie.
co rocznie daje 2.500.000 zł. na dodatki mieszkaniowe. Jest to kwota bardzo dtlża^ znacząca
ltrzeba by było jednak zwrocic uwagę na system przyznawania tych dopłat. na system ich
weryfikacji, poniewaz jest to bardzo znacz,ąca suma dla budzetu miasta.
W przedmiotowej zmianie na końcu znajdują się jeszcze wpisy. ktore wiązą slę z sumalrri
dotacji i jest mała zmiana w dochodach własnych szkoł podstawowych i gimnazjow, są to
przesunięcia w ramach środków, ktorymi te jednostki dysponują.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Okle"|ewicz otworzył dyskusję w tym punkcic.

Radna Pani Teresa Lisowska zwroctła się z pi,.taniem. czy ta znaczącą kwota na pomoc
społeczną załatwl,a wszystkie zaległości i czy wystarczy do końca roku? Cieszy, ze ta kwota
slę znalazła, jest to w okresie przedświątecznym bardzo wazne i cieszy rowniez informacja
Skarbnika, że przewtdywane wyniki na koniec roku budzetowego będą jeszcze lepsze. Cieszy
takze kwota 50.000 zł. zawatl,a w przedmiotowej zmianie budzetu, czyli podatek od osob
prawnych.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki zwrocił się z uwagą dot, dopłat do mieszkań. Skarbnik
sugeruje, że jakoby mieszkańcy uzyskują je zbyt łatwo. podobnie I"eż tak sugerował kiedyś
Pan Borowczak jeżell chodziło o deklaracje śmieciowe, radny mówił o swo.je.j osobie. ze
zameldowanych jest czworo osób na mięszkaniu, a deklaracje złożył na dwoje, bo tyle
mieszka. Niech Skarbnik możę zauważy, że mieszkańcy być moze rzeczywiście mocno
zubożell i w tym momencie stąd moze być ten lawinowy wzrost, tak jak sporo mieszkańców
nie ma w Sanoku, stąd deklaracje niższe, także powinno się tez inną opcje przv.jąć, a nie tylko
tą ze ktoś oszukuje.

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, że jezeli chodzi o te pl,tania to ił,zajemnie się
uzupełniają i w pewnym sensie tez odpowiadają, nrianowicie dodatki rrrieszkaniorł,e zjednej
strony rozumie. że w dobie kryzysu rosną potrzeby w ogole na opiekę społeczną ale jednak
wzrost pozycji dodatki mieszkaniowe jest lawinowy, to są juz kwoty ktore mają ogromny
wpływ na budzet miasta. Jężell taki wzrost będzie utrzymany nadal to obawia się, ze będzie
musiał się odbyć kosztem bądź innych pozycji w budzecie miasta, bądz szukaniem jakiś
dochodow nadzvryczajnych, bądź wręcz kredytem. Nie podważa tego co mówi radny, ze to
może byĆ przyczyna sytuacji materialnej,wtęczLlważa, ze na pewno tak, ale apelu.je do słuzb
odpowiedzialnych za ustalanie tych decyzji aby jednak dokładnie weryfikować r,vnioski. bo tu
już może być problem w tym, ze podstawąprzyznawania tych dodatków są oświaclczenia.
a nie np, zaŚwtadczenia, jak to bywało wcześniej. llważa. że 1e ośw,iadczenia trzeba jeclnak
dokładnie analizować, trzeba z tyml ludźmi rozmawiać. Ten wzrost jest chyba nawet
nieproporcjonalny do skali biedy jaka lerazjest i jaka te potrzeby w pewnym sensie two1z1,.
Cały oŚrodek pomocy społecznej i słuzby wydziałowe Urzędu Miasta powinny jednak się
temu przyjrzeĆ, poniewaz jest to niepokojące. Ponadto jest to wzrost znacznle ił,yższy od
innych wydatków w opiece społecznej. Odnośnie pytania radnej Teresy Lisowskiej to kwota
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Planowana na zwiększenie środków na dodatki mieszkaniowe nie wystarc zy natenrok. W tej
chwili zlega.ją z w-ypłatami dodatkórł, mieszkaniowych dla administratorów od miesiąca
sierpnia, czyli 5 miesięcy mają do zapłacenl,a i będzie to kwota ok. 1 mln. zł., tyle trzeba zeby
Pełne zobowiązania w dodatkach mieszkaniowych pokryć. Skala problemu jest ogromna,
dodatki mieszkaniowe po oświacie stały się największym problem budzetu i temu ttzeba
będzie się ptzyjtzeć racjonalnie, bez podejrzeń. Jężell zwiększą ten plan o 208.000 zł. to
PokrYją 2 miesiące, pozostaje nadal 3 miesiące, które będą wisiały w zobowiązaniach.
Trzeba będzie zrobic jeszcze jedną zmianę budzetu, gdyz udało się jeszcze załatw1c
zwiększenie sr,rbwencji ośw,iatorł,ej o kwotę ok. 240.000 zł. i.luż teraz proponuje tą kwotę
PrzeznaczryĆ ria dodatki mieszkaniowe. poniewaz w oświacie majązabezpieczone w tej chwili
Planem wl'datki. Cokolwiek pojawia się w tym momencie przeznacza się na dodatki
mieszkaniowe.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz stwierdził, ze kwota zaległości za d,odatki
mieszkaniowe przemawia wszystkim do wyobraźnt,jest olbrzymia i na dobrą sprawę rodzi się
PYtanie co słuzby MOPS robiąw zakresie weryfikacji właśnie tych oświadczeń, dlatego ze
W momencie kiedy są zaświadczenia, podziały które jasno odzwierciedlają że osoby które
biorą dodatki mieszkaniowe sobie na to zasłużyły, to sprawa jest w miarę plosta, natomiast
jeźeli jest to deklaracja i te deklaracje rosną lawinowo to w ślad za lawinorvo rosnącymi
wl'datkami rralezałoby uaktywnić słuzby socjalne, MOPS i nie tylko, pomyśleć o tym aby
taka weryfikacja doprowadziło do tego, aby mieli pewność, że te wydawane duze pieniądze
ludziom się należą. Jezeli będą mieli pewność, będzie im się łatwiej pogodzić z rożnego
rodzaju przeniesieniami, dotacj aml czy zwiększonymi nakładami na te dodatki.

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformował, że w pełni popierając wszystkie zmiany
budżetowe nie moze się zgodzić ze słowami Skarbnika odnośnie dodatków mieszkanio\\rych.
Jako raclny i jako działacz spółdzielczy zajmował się tą sprawą pruez szereg lat, oczywiście
moze jakiŚ ułamek procenta patologii się w tym znajdzie, ale to jest postępująca bieda, ludzie
biedni nie.jedrrokrotnie wstydzą się wypełniać deklaracje. Pamiętac należy, ze to nie człowiek
daje ten dodatek mieszkaniowy tylko pfogram komputerowy. Oczywiście trzeba weryfikować
te oświadczenia, ale przeciez w jednej dzielnicy 5 miesięcy ludzie pieniądze nie wzięli
z Autosanu. W tej chwili to wygląda, że 1,000ń to jest udział budzetu miasta, ale należy też
pamiętać skąd to się wzięło, za to dostali udział w dochodach budzetu państwa. Powinno się
kontrolować, ale radnego nie dziwi, ze ilość dodatkow mieszkaniowych wzrasta.

Zastępca l]urmistrza Pan Marian Kurasz poinformował. że trudno jest ztobtc taką
weryfikację, sam kiedyś wszystkie te cleklaracj e przejrzał i cięzko jest cokolwlek znależc,bo
jest to oświadczenie. Nie mają prawa wchodzić na konta ludzi, nie mają prawa sprawdzać
rzeczy , ktorych im nie wolno i to wszystko co robią słuzby socj alne MOP S robią prawidłowo,
Drugim problem są domy pomocy społecznej, na przestrzeni niewielkiego czasu koszt
domów społecznych wzrósł dwukrotnie, kiedyś przeznaczali 400 tyś zł. a teraz 800 tyś zł.
Bardzo dużo ludzi korzysta z domów pomocy społecznej, jak gdyby nie ma instytucji
domowych. bo daw"rej starszy człowiek został w domu, teraz to się zmieniło i umieszczają
starsze osoby w dolnach pomocy społecznej, a koszt mie sięczny pobytu jednej osoby to jest
ok. 3 tyŚ. zł. Według prawa nie mogą ściągać więcej z pensji ntż 3Ooń, a zwykle ci ludzie,
ktorzy są umieszczeni rł, domach pomocy społecznej, nie mają w-ielkich dochodow.

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, żę dodńki mieszkaniowe zawszę były i nadal są
zadaniem własnym, finansowanym w 100% ze środków własnych Gminy Miasta Sanoka i nie
ma na to zadnych kompensat z budżetu państwa, nie zwiększono im udziałów w podatku
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dochodowym ani osób prawnych, ani osob ftzycznych. Ten udział wclĘjest ustalony ustawą
dawno temu i jest corocznie korygowany minimalnie, ale w przypadku PIT - u, czyli osób

fizyc,znych wynosi ok. 37Yo, a w przypadku osob prawnych ok. 6.60ń i nikt im tego nie
kompensuje. Skarbnik dodał, żę nie podnosi spra\^/y społecznej, nie ma zastrzężeń do
zasadność, ale sygnalizuje problem finansowy . Jeszcze ż lata temu dodatki mieszkaniowe to

było 1.500,000 zł., rck temu 1.700,000 zł., w tym roku potrzeba 2.500.000 zł.. .jest to sprawa

o ktorej radni powinni wiedzieć, nawet przy uchwalaniu budzetu na rok 2014" cz1, poźnlej na

rok 2015. Nie kwestionuje zasadności, tylko Llważa,żetak duzy wzrost wymaga po prostu
aby ustalając te dodatki, podejmując decyzje przyłożyc się do weryfikacji tych wniosków. aby
mieć pełne przekonanie, ze nie ma tu żadnej wątpliwośct. Zgadza się również z radnym
Piotrem Lewandowskim, ze Autosan nie wypłaca poborów i mieszkańcy Posady mają
określone problemy, ale miasto nie ma rownież podatkow z tego powodu, a radny wymaga
żeby bezkr5Ąycznte płacić na dodatki mieszkaniowe, ale z częgo) gmina ma swoje problemy.
dodatki mieszkaniowe nie są rekompensowane, a w kryzysie tracą rowniez podatki i opłaty
1okalne.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk odnoszą się do sprawy zwtązanej z Autosanem
poinformował, że ambicją syndyka jest to aby do końca stycznia zapłacic wszystkie
nalezności nie tylko z funduszu, a od lutego płacić na bieząco z pieniędzy wypracowywanych,
więc jest szansa, żeby do końca stycznta, a od początku lutego płacić normalnie
z wypracowywanych pieniędzy proporcjonalnie do ilości zamówień, na prace na I kwańał
która jest zabezp:,eczona. Do i5 pierwsze 75% nalezności z funduszu świadczeń
gwarantowanych będzie wypłacone, taka jest deklaracia Funduszu samego dla synd.vka i dla
Burmistrza.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w zwtązkuzczrym prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewl,cz zamknfi dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uclrwały
dot. zmiany uchwały budzetowej na rok 2013.

Do odczytane.j uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęń.

Za przyjęciem Uchwały Nr L.Il414l13
i wstrz_vmujących się nie było,

Uchw ała zosta|a p odj ęta.

Ad.8.

głosowało 19 Radnych, głosow przecirł,nych

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie bezprzetargowei sprzedaży
nieruchomości położonei przy ul. Jagiellońskiei oznaczonei iako działka nr 1152/2
o pow. 0.0123 ha, z ewentualnym podięciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji. Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Nfarta Kopacz
poinformowała, że przedmiotem przedstawianego projektu uchwały jest wyraźenie zgody na
sprzedaż w drodze bezptzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy
Miasta Sanoka, połozonej w Sanoku obręb Śródmieści e przy zbiegu ul. Jagiellońskiej i ul.
Konarskiego, pTzy Potoku Płowieckiem::I, oznaczonej jako działka nr l152l2 o pow. 0,0123
ha. Z wnioskiem o sprzedaz przedmiotowej nieruchomości wystąpił Pan Edrł,ard Stadnik,
który aktualnie jest dzierżawcą działki. Dztałkajest w dzierzarł,ie od rokr,r 1996. w tym tez
roku Pan Stadnik wygrał przetarg na dzierżawę części te.j działki z pTzet,I\aczctrienr na
postawienie kiosku handlowego. W tym samym roku, czyli 1996 wnioskodawca uzyskał
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Pozwolenie na budowę tego obiektu. Do paździemlka2012 r. były zawieranę kolejne umowy
dzierżary co 3 lata. 13 listopada 2012 r. Rada Miasta Sanoka uchwałą XXXIII275|1ż
wyra'ziła zgodę na bezprzetargowe wydzierżawienie przedmiotowej dzjałki na rzecz Pana
Stadnika na okres 10 lat. Wrrioskodawca mając zawarlą umowę dzierżawy na 10 lat
i posiadając pozwolenie na budowę obiektu handlowego wystąpił z wnioskiem
obezprzelargową sprzedaż na jego rzecz dzlałki, którą właśnie zabudował. Mozliwość taką
daje art. 37 ust. 3 o gospodarce nieruchomości, który mówi, że Rada w drodze uchwały moze
zwolniĆ z obowlązku zbycia nieruchomości w przetargu wtedy gdy sprzedaz nieruchomości
następuje narzecz osoby, ktora ją dzięrżawl na podstawie umowy zawartej na co najmniej 10
lal oraz iezeli nieruchomość została zabudowana na podstawię zęzwolenia na budowę,
Wnioskodawca Pan Stadnik spełnia w/w warunki, ponierł,az nieruchomość została
zbudclwana zgcldnie z decyzją r-l pozlł,oieniu na budowę z dnia 27 września 1996 r. wydaną
przezlJrząd Rejoriorły w Sanoku oraz dysponuje zawafią w dniu 2 stycznta2013 r. umową
dz,ierżawy na okres 10 lat. Mając powyzsze na uwadze wnosi się o podjęcie niniejszej
uchwały,

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Inliastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w zwtązku z czym prowadzący posiedzenie Pan Jan
Oklejewicz zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie bezprzetargowej sprzedaży nieruchomości połozonej przy ul. .Iagiellońskiej
oznaczonej jako działka nr 1 1 5żl2 o pow. 0,0123 ha.

Do odczytane.j uclrrł,ały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń,

7,a przyjęciem tjchw,ały Nr IrIl415l13
i wstrz,vmtr;ących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.9.

głosorł,ało I6 Radnych, głosow przeciwnych

Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia Mpzp terenu
położonego w dzielnicv Dabrówka m. Sanoka o nazwie ..Konopnickiei - II".
z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marla Kopacz
poinlbrmowała, że przedmiotem przedstawianego projektu uchwały jest uchwalenie
mie.jscowego pianu zagospodarowania przestrzennego terenu połozonego w dzielnicy
Dąbrowka m. Sanoka o nazwie ,,Konopnickiej - iI". Plan obejmuje obszar połozony po
zachodniej stronie ul, Marii Konopnicklej, przed ul. Ustronie prowadzącą do cmentarza
południowego. Prace nad przedmiotowym miejscowym planem zagospodarowania
plzestrzennego podjęto w związku z Uchwała nr XXI/ 184ll2 Rady Miasta Sanoka z dn.28
lutego 201ż r. w-sprawie przystąpienia do sporządzenla MPZP dla tego terenu. Po podjęciu
uchw,ały o przystzlpieniu do sporządzenia planr-r zamięszczr>no stosowne ogłoszerrie w prasie,
obwieszczenie na tablicy ogłoszeń, oraz na stronie internetowej wyznaczaląc termin składania
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wniosków do planu do dnia 3 grudnia 2012 r. Pisemnie takżę zawiadomiono instytucje
i ograny właściwe do uzgadniania i opiniowania projektu planu o podjęciu Ww uchw,ały i im
także wl,znaczoflo termin składania wniosków do 21 dni od dnia otrzymania zawiadomienia.
Po uzyskaniu wszystkich wymaganych uzgodnień i opinii, projekt planu był wl,łozony do
publicznego wglądu w dniach od 20 maia 2013 r. do 20 c,zerwca 2013 r., \Ą,tym czasie odbyła
się dyskusja publiczna, uwagi, zastrzężęnia do projektu miały być składane do 5 lipca 2013 r.
Do wyłożonego projektu wpłynęła 1 uwaga, która została uwzględniona przez Burmistrza
Miasta Sanoka, a do projektu planu zostały wprowadzone zmiany. Po uzyskaniu wymaganych
uzgodnień następnych po tych zmianach, ponownie plan został wyłozony do publicznego
wglądu. II wyłozenie odbyło się od 23 wrzęśnia do 22 paźdzternika 20L3 r. Do pro.jektu
planu wyłozonego ponownie nie wniesiono już żadnych uw,ag, Plan przedstaw.ian,v do
uchwalenia wprowadza zmianę w stosunku clo dotychczasowego zagospodarowania terenLl
polegającą przede rł,szystkim na umozliwieniu lokalizac.ji na t,vnr obszarz,ę zabudclwy
mieszkaniowej jednorodzinne.j i wprowadzeniu układu komunikacr,jnego niezbędrrego do
obsługi. Na rysunku planu tereny z podstawo\Ąym przeznaczęnlem pod zabudowę
jednorodzinną oznaczoną symbolami od l do 4 MN. Natomiast symbolem KDW oznaczono
planowaną drogę, która będzie słuzyła do obsługi powstałych w przyszłości na tym terenie
działęk budowlanych, Na obszarze planu określono także poszerzenie ul. M. Konopnickiej,
jest to pas 5 m oznaezony symbolem KDL oraz .vqrznaczono pas gruntu z przeznaczeniem na
drogę publiczną klasy głownej ruchu przyśpieszonego oznaczony symboiem KDGP. jest ttl
częŚĆ gruntu przeznaczona pod obwodnicę sanocką zgodnie z przebtegtem wariantu 88, który
ma być realizowany. Ustalenia planu miejscorł,ego są zgodne z kierunkami zagospodarowania
przestrzennego, które były określone w Studium Uwarunkowań i Kierunkow
Zagospodarowania m. Sanoka. Ustalenia przedstawionego planu mają wpływ na wydatki
zwlęane z realizacjąinwestycji z zakręsu infrastruktury technicznej, które należądo zadań
własnych gminy, są to inwestycje zwtązanę z poszerzeniem istniejącej drogi publi cznej, czyli
KDL, a także inwestycje związane z kontecznością uzupełnienia na tym obszarze sieci
kanalizacyjnej i wodociągowej. Zadanta te planuje się sfinansowac ,z bu,dżętu gminy.
lunduszy pomocowych takich jak dotac.je. pozyczki. pomocow-e iundusze unijne. albcl
ewentualnie z partnelstrł,a publiczno - prywatnego. Rozstrzygnięcie Rady Miasta Sanoka
o sposobie realizacji tych inrł,estycjt z zakresu infiastruktury oraz zasadach ich llnansonania
zgodnie z przeptsami o flnansach publicznych stanowt załącznlkiem nr 2 do przedstawionej
uchwały.

Komisja Finansowo - Gospodatczapozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały
wraz z załącznikiem nr ż.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytyw,nie zaopiniowała pro.jekt przedmiotow,ej r_rchivały
wraz z załącznlkiem nr ż.

Komisja Ochrony Srodowiska i Porządku Publicznego pozy.tywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały wraz z załącznlkiem nr 2.

prowadzący posiedzenie pan Jan oklejewicz otworzył dyskusje w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan Jan
Oklejew'icz zamknął dyskusję w tym punkcie i w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie
załącznlk nt 2 Rozstrzygnięcie Rady Miasta Sanoka o sposobie realizac.ji zapisanych
w Miejscowym Planie Zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w dzielnicy
Dąbrówka m. Sanoka o nazwie ,,Konopnickiej - II", inwestycji z zakresu infiastruktr,iry
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techrricznej, które należądo zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie
z przepisami o finansach publicznych.

Za załącznikiem nr 2 głosowało l] radnych, głosow przeciwnych i wstrzymujących się nie
było. Załącznik Nr 2 uzyskał opinię pozytywna.

Następnie prowadząc1, posiedzenie Pan Jan Oklejewicz odczyĄał projektu uchwały w sprawie

uclrwalenia MPZP terenu połozonego w dzielnicy Dąbrówka m. Sanoka o nazwie

,,Konopnickiej - II".

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr LIl4l6lI3 głosowało 18 Radnych, głosow przeciwnych
i wstrzl,mujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.10.
Rozpatrzenie wniosku _ Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia Mpzp terenu
położonego w dzielnicy Sródmieście m. Sanoka o nazwie ..Park Mieiski". z ewentualnym
podieciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, ze przedstawian1, projekt uchwały dot. uchwalenia miejscowego planu

zagclspodarowania przestrzennego terenu połozonego w dzielnicy Srodmieście o nazwie

,"Park Miejski". Plan obejmuje obszar o pow. ok. 33 ha połozny pomiędzy ulicami:
Kościuszki, Matejki, Dmowskiego, Strzelcow Podhalańskich, Zwirki i Wigury. Mickiewicza.
Prace na MPZP o nazwie ,,Park Miejski" podjęto w zwlązku zUchwałąRady Miasta Sanoka

z dn. ż5 październlka20Il r. w sprawie przystąpienia do spotządzentaMPZP tego terenu. Po

podjęciu uchw.ały o przystąpieniu do sporządzenla zamrcszczono stosowne ogłoszenia

wl,znaczaląc termin składania wniosków do tego planu do dnia 3 grudnia ŻOlŻ r. Po

uzyskaniu wszystkich i.v,vmagany,ch uzgodnień. opinii. projekt planu wraz z prognozą

oddziaływania na środowisko był wyłozony do publicznego wglądu. Pierwsze wyłozenie

odbyło się od 20 maja 20l3 r. do 20 czelwca ż013 r. Termin składania uwag, zastrzeżeńdo

tego projei<tu upłynął 5 lipca 2OI3 r., wniesiono wówczas jedną uwagę, ktoru została

w większej części uwzględniona przez Burmistrza Miasta i do projektu planu zostałY

wprowadzone zmiany wynikające z uwzględnienia tej uwagi. Następnie po uzyskaniu
wymaganych uzgodnień projekt planu został ponownie wyłozony do publicznego wglądu

w, dniach od 23 września 2013 r. do 22 październtka ż0I3 r, Oczywiście odbyła się dyskusja

publiczna. termin składania uwag upłynął 6 listopada2013 r. Do projektu planu wyłozonego

ponownie nie wniesiono żadnych uwag. Opracowanie planu dla tego terenu jest niezbędne dla

prorł,adzenia polityki przestrzennej miasta dostosowanej do zmieniających się uwaruŃowań
zagospodarowania przestrzennego, a takżę uwzględniające, istniejące i postrrlowane

zagospoclarowanie terenu. Plan okreśIa zasady zagospodarowania obszaru Parku Miejskiego
w Sanoku przy uwzględnieniu położenia tego obszaru w terenie o niekorzystnych

uwarunkowaniach geotechnicznych wraz z uporządkowaniem terenów zabudowY usługowej.

mieszkaniowej jedno i wielorodzinnej położonych w sąsiedztwie Parku. Na obszarze planu

lryznacza się przede wszystkim teren zieleni urządzonej ZP, z tymże teren ten dzieli się

dodatkorł,o na obszary oznaczol7ę ZP|. ZPz, ZP3, podział len zwtązany jest z istniejącYmi na

tym terenie osuwiskami, feren ZP3 położony od południowej strolry Gory Parkowej przy ul.
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Kościuszki jest to teren, na którym jest czynne osuwisko. Następnie tereny oznacl,r:nc Z,P)
jest ich osiem, w większości połozone są od strony połnocnej parku. oraz dwa tereny
połozone od strony południowej i są to tereny na ktorych są osurw-iska nieczynne lub o małej
dynamice, Natomiast ZP1 jest to część główna parku. czyli Góra Parkowa. Dodatkowo Park
Miejski w granicach zaznaczonych linią przerywaną został ob.jęty ochroną założeń zieleni
komponowanej i starodrzewie. Wokoł parku wzdłuż ulic ogranlcząących obszar MPZP
wznaczono tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oznaczonę symbolami MN l

i MN2, ktore takze zostały podzielone ze względu na połozen|e pTz>l osuw-iskach. od strclny
północnej tereny od 1 do 3 MN2 określone są jako zabudowa jednorodzinna z dopuszczeniem
tylko i wyłącznie moziilł,ości remontu przebudowy, i odbudowy, a zakazano 1l3 tlm 1crellic
budow1, nowych budynkow. Na obszarze planu wy,;-naczono takze tereny zabudorł,y
wieiorodzinneJ, oznaczane symbolami MW i są to istniejące bloki. Oczywiście takze na
obszarze planu .vqvznaczono tereny usług oznaczone literami U od 1 do 8 i te tereny są
plzeznaczone na zabudowę usługową budynków uż7ĄecznoŚci publicznej. Takze na obszarzę
tego planu wyznaczono obszar US, czyli teren sportu i rekreacji oraz zabudowa usługowa
Zwlęana ze sportem, rekreacją kulturą i oŚwiatą. Plan wyznacza równiez tereny drog
publicznych, lokalnych, dojazdowych, dróg wewnętrznych. które stanowią obsłr,rgę
komunikacyjną tego terenu, są to wszystkie istnie,jącc drogi, ewentualnie tylko poszerzone.
Ustalenia planu miejscowego są zgodne z kierunkami zagospodarowania przestrzennego
określonymi w ustaleniach Studium uwarunkowań. Ustalenia przedstawionego planu mają
rłpływ na wydatki związane z realizacją inwestycji z zakresu infiastruktury technicznej.
Inwestycje te które są bezpośrednim skutkiem uchwalenia planu będą obejmować poszerzenia
istniejących dróg i zadanie te planuje się sfinansowac z budzetu gminy, z funduszów
pomocowych, ewentualnie z partnerstwa publiczno - prywatnego. Rozstrzygnięcie Rady
Miasta Sanoka o sposobie realizacji tych inwestycjiz zakresu infiastruktury oraz zasadach ich
f-tnansowania zgodnie z przęp|sami o finansach publicznych stanowi załączntk nr 2 dcl
przedstawionej uchwały.

Komisja Finansowo - Gospodarc,zapozytywnie zaopitriolł,ała projekt przedmiotowej uchw,ał,v
wtaz z załączntklem nr 2.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały
wraz z załącznlkiem nr 2.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego pozy.tywnie zaopirliowała projekt
przedmiotowej uchwały wraz z załącznlkiem nr 2.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejelł.icz otw-orzył dyskusje lv tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z pytaniem odnośnie terenów objętych planem.
mianorł,icie terenu byłego lodowiska Torsanu oraz terenu na którym znajduje się buclynek
obecnie Sokoła, przedtem kina - jakie sąszczegoły zagospodarowania tych dwoch miejsc?

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
Poinformowała,że przepisy określają, ze na tym terenie wyznacza się teren sportu i rekreac.ii
oZnaCZonY na rysunku planu symbolem US i ustala się jego przęznaczanie oraz zasad,v
zagosPodarowania. Przeznaczenie terenu: a) teren spclńu i rekreacji, b) zabr,rdowa usługowa
związana Ze spoftem, rekreacją kulturą oświatą. Jako uzupełnienie przeznaczenia
Podstaw'owego terenu mogą być lokalizowane drogi wewn ętrzne o szerokości minimum 5m.
dojazdy, parkingi, garaże, ciągi komunikacji pieszej, sieci, urządzenial obiekty infrastruktury
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techniczne.j, obiekty małej architektury i zieleń utządzona. Zakanąe się tutaj lokalizacji
przedsięwzięc określanych jako mogące znacząco oddziaływać na środowisko za wyjątkiem
inrł,estyc.ji celu publicznęgo z zakręsu łączności publicznej, Przedsięwzięcia określane jako
mogące znacząco oddziaływac na środowisko są to przedsięwzięcia wymienione
w Rozporządzeniu, które jest załączniktem do ustawy o środowiskowych uwarunkowaniach
i są to przedsięwzięcia, ktore wymagają decyzji środowiskowej, oczywiście za wyjątkiem
inrł,est.vcji celu publicznego z zakresu łączności publicznej. bo nie mogą zakazywac
postawicnia nadajników. Ustala się jeszcze w, następnej części planu zasady kształtowania
zabudowy i wskazniki zagospodarowania. czyli jakie są dopuszczone formy dachów
budynków. .jakie są nachylenia. wysokość budynku, szerokość elewacji. Dodatkowo budynek
Sokoła objęty jest ochroną konserwatorską bo jest to budynek wpisany do Rejestru
Zabytkow.

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, żę rozumie, że ten teren ogranicza się tylko
i wyłącznie do zabudowy zwlązanej ze spofiem i oświatą, Zląroclł się z pytaniem o powód
takie zawęzenia? .Iest tym zdzilł,iony, bo jak były prowadzone rozmow}, z Sokołem to
Burmistrz mówił o tym. że jest jakie ś amerykańskie konsorcium zainteresowane
1yybudor.ł,aniem tam centrLlm konf-erencyjno - hotelowego. a w tym momencie takie
konsorcjunr nic będzie mogło takiego czegoś wl,budowac. Z,awężanie tylko i wyłącznie do
sportu i oświaty jest działaniem nieprzyj aznym.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk stwierdzlł, żejest zgodne zę statutem Stowarzyszenia.

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, ze w statucię zawalla jest równiez informacja
o działalności gospociarcz,e.l. l'owarzystwa nie mają takiej łatrviej drogi do zdobywania
f'uridusz1, tinansorł.yclr, rł,ięc .|ezeli naw,et Towarzystwo chciałoby prowadzić jakąś działalność
sportorłlą. cz1, irrną to musi mieć .jakieś fundusze na to. Budynek jest stary, wymaga wielu
nakładow.jeśli chodzi o prace remontowe. chociazby dach ktory się zupełnie rozsypuje. juz
nie wspomni o rzeźbie Sokoła, która została wykonana parę lat temu i teZ się zupełnie
rozsypała, musieli na własnych koszt takąrzeźbę następną postawió.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk zwtocił się z py,taniem, co to ma wspólnego zMPZ,P?

Radn_v Pan Andrzcj Clrrobak stwierdził. ze to ma rł,spólnego zMPZ,P. ze jezeli kiedyś np.
porozumieliby się z Panem Burmistrzem co do przyszłości tego terenu to zarłęza.ją się to
tl,lktl do hali sportowej, bo nic irrnego 1am nie moze powstać.

Rada Pani feresa Lisowska stwierdziła, że jak zrozumtała z prezentacji na Komisji i dzisiaj
na sesji, wszystkie procedury związane z opracowaniem planu, z vnllłożeniem, zbieraniem
wniosków i uwag zostały prawidłowo wykonane i przeprowadzone. W związku z tym byl
etap składania uwag i wnioskow, czy wówczas Towarzystwo nie wnosiło zadnych uwag?
Etap się teri zakończył.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
doclała. ze wszystkie procedury zostały zachowane, poza tym ma inlbrmacje od pracownika,
że Pan Bronisław Kielar był u nich w Wydziale przed drugim wyłozeniem i został
poinformowany od kiedy jest drugie wyłozenie, kiedy publiczna dyskusja, niestety ale nikt
nawet z Towarzystwa Gimnastycznego nle przyszedł później zapoznac się z tym planem,
a nikt tez nie przyszedł na dyskusje publiczną.
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Radny Pan Wojciech Pruchnicki zrł,rocił się z pytaniem dot. gruntu gdzie jest zabudowa
mieszkaniowa przy końcu ul. Matejki, właścicielem jest Stowarzyszenie Gorazdowskiego
i tam chce prowadzić działalność Dom Samotnej Matki i świetlice dla osob starszyclr, czy to

można prowadzić w ramach tego MPZP?

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
odpowiedziała, że tak, mozna.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, żę wryznaczają kierunki
wjakich dana dzielnica ma się rozwijac w plzyszłości. Te wątpliwości, które zgłasza radny
Andrzej Chrobak, to w §m miejscu w którym tak jak cały czas Pan radny argumentuje od
19ż7 r. Sokół funkcjonuje i w zwlązku z tym, ze są to tereny, które są własnością Sokoła,
chcą zeby dalej pozostały jako tereny sportowo - rekreacyjne słuzące mieszkańcom. Nic nie
stoi na przeszkodzte, żeby Sokoł prowadził działalnośó gospodarczą tylko w irurym miejscu
po prostu. Nie wiadomo jeszczejaki typ działalności gospodarczej ma być, bo,iezeli mieliby
dopuścić produkcję w centrum miasta to byłby wielkim przeciwnikiem tego, żeby powstał
tutaj jakiś zakład produkcyjny. Dopuszczona działalność w MPZP to jest i tak bardzo szeroka
działalność, pokazują to co ma być w przyszłości na wypadek.iakieś rozbudorły. przebudowy,
zmiany funkcjonowania, ukierunkow-ują w jakim kierunku te działanta mają być
w przyszłości robione. Działalność oświatowa, kulturalna, rekreacyjna tez mieści w sobie
bardzo duzo mozliwości zarobkowania zgodnego ze Statutem dla Stowarzyszenia i nie widzi
tutaj przeszkód, zeby Stowarzyszenie mogło właśnię w tych działach gdzieś w przyszłości
zarabtac. Odnośnie pl.tania radnego Wojciecha Pruchnickiego to dopuszczenie tego t_vpu

działalności jest zawsze, bo jest to obligatoryjne.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, że dyskusja ldzie w złym
kierunku, bo znowu w nich się będzie upatrywać tych. ze przez planistyczne uwarunkowania
ze strony miasta ogtanlczac będą funkcjonowanie Towarzystwa Gimnastycznego .,Sokół".
Plany nie pierwsze tvorzy się w mieście, procedury etapowania, uchwalania planów są
jednoznaczne znane ptzez wszystkich radnych, tylko na etapie wyłozenia i konsultacji
społecznych mozna wnosić swoje uwagi, organizacje, sąsiedzi, mieszkańcy itd. Jezeli Pani
Marla Kopacz mówi, że nie były żadne uwagi wnoszone, to w jakiej sytuacji ich stawiają.
Czy kiedykolwiek na etapie dyskusji publicznej przy danych planach ograniczali coś co
działo się przy uchwalaniu planów? Burmistrz przypomniał ul. Batorego, odstąpienie od
południa na etapie planistycznym, byli nawet skłonni odstąpić od uchwaiania planu. a więc
mozna tylko na zasadzie spełnienia warunkow fbrmalnych. Niczego nie ograniczają
Towarzystwu Gimnastycznemu ..Sokół". Burmistrz jest za tym, żeby teraz dopuścić do głosu
w dyskusji Pana Prezesa Bronisława Kielara. Dodał, że Towarzystwo Gimnastyczne ,,Sokół"
zostało poinformowane wnioskiem formalnym przęz miasto o konieczności porozumienia się,
wymiany informacji, po czy uzyskano drogą odwrotną pismo, że nakoszt miasta powinno się
zrobtc odciek i zbieranie wody z działkt od strony parku i tak Towarzystwo Gimnastyczne
,,Sokół' podchodzi do wspołpracy z miastem. Burmistrz poinformował, ze plantr.ie następnc
spotkanie informacyjne, czyli punkt sesji, ktory od momentu ostatniej sesji pokaze wszystkie
kroki miasta, informacje które wypływały ze strony lJrzędu Miasta, Wydziału. w stronę
Towarzystwa Gimnastycznego ,,Sokół" i jakie odpowiedzi otaz roszczenia uzyskiwali ze
strony Towarzystwa Gimnastycznego,,Sokół".

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformowała, żę o to znająprzyczynę przedłużania sesji.
ostatnie 20 minut to jest właśnie głos radnego Andrzeja Chrobaka, o to pytał na Komisji
i uzyskał odpowiedź od Pani Naczelnik i nalezałoby się zastanowić czy to pytał radny miasta
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Andrzej Chrobak. czy członek Towarzystwa Gimnastycznego ,.Sokół", przecleż tam nie będą
stawiać fabrvki. tam moze być tylko zabudowa zwlęana ze sportem, bo to.jest park.

Radrry Pan Andrzej Chrobak zwlacaJąc się do przedmówcy stwierdził, czy zabrania mu głosu
jako radnemu. czy nie wolno mu powiedziec swoich uwag, zadawac pytań, bo nie rozumie
tego.

Radny Pan Maciej Biuj poinformował, że ,z tego co sobie przypomina kilkukrotnie sugestie
były ze strony Z,arz,ądu Torł,arzystwa Gimnastycznego ,.Sokół" aby dawny Torsan. który był
wykonany rękami czynu społecznego zaadaptow,ać, przeszklić t zeby powstał tam stadion,
ktory b.v słuzył. rł,ięc teraz jest zdziwiony, ze chcą bardziej postawić coś co przynosi dochod
w sensie komercl,jnym i dziwi go tez to, ze nagle wersja wybudowania obiektu sporlowego
już się nie podoba.

Radny Pan Roman Babiak zwtocił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, czy tu jest
gabinet Burmistrza czy to jest sesja Rady Miasta gdzie Pan Burmistrz jest równiez gościem na
ses.ji i to Pan Przewodniczący powinien udzielac głosu, a nie od dzisiaj Pan Burmistrz
sugeruje kto ma mówić. kiedy się ma udzielać głosu.

Przewodniczący Rady Pan .Tan Oklejewicz odpowiedział, że zgodnie ze Statutem, Burmistrz
Miasta ma prawo zabrac głos w kazdym jednym momencię przebiegu sesji.

Rurmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk
Burmistrz chciał postawić tam jakąś fabrykę,
kiedykolwiek fabryce tam mórł,ił?

stwierdził, że radny Romana Babiak mówił, ze
więc jak ma na takie coś nie reagować, o jakiej

Radny Pan Roman Babiak stwierdził. ze Burmistrz dobrze wte
teren.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk stwierdzlł, że tak
obiektu z 240 miejscanri parkingowym|, z hotelem i komercją i
nie podobało, a o zadnej fabryce nie było mowy.

na co chciał przeznaczyc ten

i mają wtzuallzację wielkiego
to było ograniczeniem, to się

Radny Pan Jan Biega zaproponował, aby przedstawic wizualizację na dzisiejszej sesji.

W tym miejsctr porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Jan Okleiew,icz ogłosił przerr.ł,ę od
godz, i 1@ do godz. 1lE.

Po przerwle.
O zabranie głosu poprosił Prezes Towarzystwa Gimnastycznego ,,Sokół" Pan Bronisław
Kielar. Poinfbrmował, że przyszedł na punkt bo zalważył, że grozi im likwidacja parkingu,
a w tej chwili zlikwidowanie parkingu groziłoby duzymi perlurbacjami dla nich i dla
mieszkańców. Towarzystwo chce utrzymac na tym terenie parking do czasu przeznaczenia
tej działki pod konkretną inwestyc.ję, jakąś duzą rrzgodnioną z miastem, moze rvspólną moze
inw-estor się znajdzie. Zwrocił się z prośbą do Rady Miasta aby nie uchwala tej uchwały
w takie.j fbrmie jak .jest zaproponowalra. tylko zeby te tereny przeznaczyć na działalność
sportowo - r-rsługową. albo jak można to zeby poprawić to dzisiaj, albo odłożyć na następną
sesję. zeby to wprowadzić. Dodał, że napisał do Rady Miasta pismo o treści:

,.Pan Jan Oklejewicz Przewodniczący Rady Miasta Sanoka otaz Szanowni Radni miasta
Sanoka. W związku z wprowadzeniem pod obrady Rady Miasta w dniu dzisiejszym pkt. 10,
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który brzmi ,,Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie uchwalenia llPZP terenu
połozonego w dzielnicy Srodmieście m. Sanoka o nazwie ,,Park Miejski", z ewentualnym
podjęciern uchwały w tej sprawte", Zarząd zwtaQa się z wnioskiem o uwzględnienie w planie
działek Towarzystwa jako działkl z przeznaczeniem na dziaŁalność sportowo - usługową.
Uzasadnienie: na działkach Sokoła od kilkudziesięciu lat prowadzona jes1 działalność
usługowa. Towarzystwo po przejęciu nieruchomości doprowadza je do stanu uzywalności.
a równocześnie zajmuje się działalnością statutową. W sytuacji kiedy potrzebne są duze
nakłady na remont zniszczonych obiektów, trudno wyobrazić sobie działainość Towarz_vstwa
bez działalności usługowej na jego nieruchomosciach. Żadna organizacja nie ma szans na
utrzymanie nieruchomości, których eksploatacja jest bardzo droga przy ograniczeniu ich
przeznaczęnia tylko do działalności sportowej, która to dzialalność jest równiez bardzo
kosztowna, przykładem jest koszt utrzymanta sanockiego MOSiR.
Zakładając, ze wprowadzenie do MPZP tylko działalności sportowej na nieruchomościach
Sokoła zostało wprowadzone przęz przeoczenie, prosimy uprzejmie o wpro\ł,adzenie
poprawki polegającej na wpisaniu działalności sportowo usługowej. co jest niezbędne dla
odpowiedniego funkcjonow-ania Towarzystrł,a. Z działalności prorł,adzone.j na

nięruchomościach Sokoła płacimy podatek do budzetu miasta w wysokości 1,380 zł.
miesięcznie".
Prezes Towarzystwa stwterdzlł, żę nie jest to moze duzo, ale gdyby nie mogli prowadzić
działalności to te 1380 zł. by nie wpływało, bo jezeli prowadziliby stricte działalność
statutową Towarzystwa to wówczas nie płaciliby podatku. Były jeszcze ro,żne głosy.
pretensje, czy Pan Burmistrz coś tam powiedział, Towarzystwo chce zakończ,yc iuż. te splaw-y
i było przygotowane ostateczne pismo, odpowiedz na ugodę tylko, żę dostali znowir
,.w głou,ę", bo listonosz przyniósł pismo z MOSiR u dot. sprawdzenia legalność
prowadzenia parkingu t urządzenia parkingu. Teraz, trwa postępowanie administracrjne przez
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowłanego, a w-niosek jest z MOSiR - u i widzi, że te
sprawy nie mogą się zakończyc, że nie mogą rĄTjść z tych pretensji, donosów, oskarzeń, a to
trzeba kiedyś skończyć i myśli że już niedługo będzie to zakończą. Prosiłby aby tą dzisiejszą
jego prośbę Rada Miasta i Burmistrz uwzględnili wprowadzając to słowo ,.usługowe" i myśli,
ze pojdądo przodu.

Radny Pan Maciej Bluj zwrocił się do Prezesa Towarzystwa (iimnastycznego .,Sokoł"
z pytaniem. poniewaz w odczytan_vm przez Prezesa piśmie b1,,ło stwierdzenie. że

..wprowadzenie do MPZP tylko działainości sportorł,ej na nieruchomościach Sokoła zostało
wprowadzone przez pTzęoczenle", w zwlązku z tym c,zyje to było przeoczenl,e? Radny dodał,
ze wydaje mu się, iz jest to przeoczęnie właśnie Zarządu Towarzystwa, plzeoczęnie terminu
wykładania MPZP.

Prezes Towarzystwa Gimnastycznego ,.Sokół" Pan Bronisław- Kielar odpowiedział. ze nie
mieli pqęcl,a. że zostanie przeznaczenle zmienione. Chodził do Urzędu, raz mu niepokazano
bo nie było jeszcze przygotowane, drugi Tazfllę poszedł i pew,nie to było jego przeoczenie. ale
to nie o to chodzi. chodzi o sprawę, więc prosi zeby urł,zględnić.iego prośbę,

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, że zasadą przy tworzeniu
miejscowych planow zagospodarowania przestrzennego jest to, że wszystkie zapisy dotyczą
stanu przyszłego, poządanego w przyszłości, natomiast jeżell jest prowadzona działalność
dzisiaj w postaci parkingu, czy jakakolwiek inna tą działalność bezterminowo mozna
prowadzić tak długo jak tylko długo będzie miał ochotę na to właściciel gruntu. Jezeli chodzi
o nowe obiekty to one juz muszą być budowane zgodnie z rł,arunkami zapisan_vmi rł planie.
natomiast w obiektach juz istniejących kiedy działalność .iest prowadzclna to się nic nie
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zmienia, moze być prowadzona w takiej formie jakiej ,|est. Rozumie, ze takie pltanie padło
w formie domysłu, ze w obecnym obiekcie Sokoła iest to tez prow-adzona działalnośc
usługowa. to tez dalej się nic nie zmienia. dalej ta działalność będzie prowadzona, ale jezeli
np. pod dodatkową działalność czy pod działalność ktora jest prowadzona będzie potrzebna
przebudowa. rozbudowa tego budynku to juz tutaj będzie bariera, natomiast na tych
obiektach. ktore są dzisiaj mozna je remontowaó do woli, bez zmlany kubatury tą działalność
1rlozna będzie prowadzić tak długo jak tylko właściciel będzie chciał prowadzić, dlatego ta
zmrana byłaby tutaj bezprzedmiotowa. Ponadto aby zmienlc cokolwiek w planie
zagospodarowania przestrzennego to jest cała procedura, która trwa mniej więcej poł roku do
9 miesięcy. Zastępca Burmistrza myśli, że nl,e ma żadnego zagrożenla. że Sokół będzie
rv jakikolwiek sposob oqraniczony działalnością. ktorą prorł,adzi dzisia.j, czy też działalnością
clocelorł,ą, ktorą cłrce 1,u, przvszłości prorł,adzic.

Plzcwodnicząc1, Rady Pan Jan Oklejewicz poprosił o przedstawienie wizualizacii obiektu
planowanego w miejscu likwidacji Torsanu. Zwroctł się również z pytaniem, czy budowa
tego typu obiektu na tym terenie byłaby mozliwa?

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk poinformował, że miasto miało prawo wtedy
myśleć o tym .jak wykorzystać miejsce kiedy przeniosą stare lodowisko na now,ą Arenę
iwtedy zaczęlt szukać mozlirł,ości, a inne bl,ły mozlirł,ości sprzedazy nieruchomości. zostały
ogłoszone konkursy. w-płynęło kilka prac konkursowych i kiedy juz wszystko szło na dobrym
ptlziomie. negocjacji, kiedy chcieli ogłosić konkurs, imiennie personalnie został zgłoszony do
prokuratury za ogłoszenie takiego przetargu. Zapomlna o tym, ale to była taka procedura,
Sokoł jako ze toczyło się postępowanie walczył o swoje i takie zgłoszente do prokuratury
zgłosił. Mowi to tylko po to, zeby uświadomić wszystkim, ze miasto było Medy władne
dysponować gruntem, bo nie toczyło się poki co, a rzecz trwała 2 lata^ postępowanie
z architektami. konkursowe postępowania, tutaj nie było projektu technicznego, bo projekt
techniczny mogł zlecić dopiero wnioskodawca, ten ktory byłby wyłoniony w przetargu.
Natomiast miasto narzucało. zeby obiekt był wielofunkcyjny. zeb,v rniał parkingi podziemne,
częśc handlową" usługową z częśclą hotelową. Zgłosiło się między innymi Konsorcjum
sanclcko -- warszawsko - radomskie i przedstawili taką koncepcję, która wydawała się bardzo
spojna z miejscem wykorzystanta, łączylt to z parkiem, z kortami, częśc hotelowa była fajnie
rozbudowana. każda z koncepcji przewidywała parking. Wycofali się z tej koncepcji,
poniewaz następstwa postępowań z Sokołem trwały parę lat. Konsorcjum zagraniczne było
zainteresowane, jest zainteresowane wejściem generalnie w Sanok, dzisiaj rozmawiają juz
z następnym, oby to byli ci ktorzy myślą powaznie o Autosanie, rozmawiająz rożnorodnymi
podmiotami krajowymI l, zagrailcznymi. bo zależy im na tym aby dostrzezono ten punkt na

mapie. Burmistrz przedstawiając wizualizację poinformował, ze koncepcji było ok. 6,

inwestorórł. przywiozł ówczesny Prezes firmy ,.TOMA" Wiesław Pyrcak, a grunt był
r.vyceniony za 6.300,000 zł. ljest przekonany, że ten grunt by wtedy poszedł, a obiekt by juz
stał i nie zawracaliby sobie innymi obiektami, szukaniem inwestorów na komercyjne części
w innym punktach miasta, gdyby nie to. Stało się jak stało, ale powinni byli wiedzieć i dzisiaj.
poniewaz myślą na powaznie o zagospodarowaniu tego miasta w roznych jego puŃtach.
strasznie to razi Burmistrza, jak się pojawiają listy, informacje, wypowiedzi radnych,
wypowiedzi waznych osób rł,tym mieście i w powiecie, ktorzy mowią jednoznacznie ..po co
nam rvięcej galerii w nrieście"" ale jakie galerie mają, w mieście nie ma zadnej galerii, jest
supermarket na Posadzie. który nie spełnia zadnych standardow-ych terminow i wańości. które
ludzic rozumieją jako galeria. Galeria to oby się udało zrobic do sierpnia, jest mie sięczny
poślizg bo.jest 103 studrrie robione na Okęciu i będzie robiona płyta nośna.
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Burmistrz poinformował rownież, żę rozmawiająz rożnyml, inw-estorami, jest szczęśliwy, ze
w ogóle coś drgnęło w tych rozmowach i odnośnie Wierchów i odnośnie Strozowskiej. Tych
koncepcji pojawia się wiele ale czas jest taki, ze nie ma stabilizacji w działaniu publicznym,
wszystkie ich postanowienie, dzisiaj aktualne, jutro mogą stać się nieaktualnc ale na tym
polega funkc.jonowanie samorządu i państrł,a, pracują nad tym. Wl,zuall,zację pokazali t,vlko
po to, ze to naprawdę daieko zaszło na ówczesny czas, był to wazn},porvod do wykorzystania
tego miejsca. Dodał, ze nie mogli trzymac zadaszenla starego lodowiska, bo to zadna i ozdoba
l żadna funkcjonalność, a kiedy trafiły do nich pomysły, żeby obłożyc szkłem czy
poliuretanem i stworzyó tam rodzaj ,,konserwy" to żaden organ w tym państwie nie
dopuściłby takiego poł obiektu do funkcjonowania, bo nie spełniałby minimum standardu,
lepiej zaczynać coś budować od początku nlż cokolwiek robić. Taki był moment. taka
koncepcja, ale to upadło i zle się stało. ze upadło, są w stanie przedstaw,ić wszvslkie
koncepcje wykorzl stania tego miejsca spójnie. Cz,y dzisiaj gdyb.v 'fowarzvstwo

zweryfikorvało swoj pom,vsł na zy,cie i do miasta zapukali mow,iąc ..sami poprzez, clziałainośc
parkingową niewiele zrobimy dla spotlu, czyli d|a zapisu statutowego naszego, pomyślcie coś
Państwo z nami", to jedyną mozliwością wykorzystania tego miejsca jest kolejna zmiana
planu w perspektywie czasu i dopuszczenia do tego miejsca czegoś nowego, funkcjonalnego.
W Krakowie teraz powstała nowa Galeria o nazwie ,,Bronowicka" i jest wydzielona
powierzchnia w tej galerii, która stanowi własność hipoteczną Stowarzyszenia Bronowice
i mają tam nie tylko biura ale sale fitness, i inne pomieszczenia,

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, ze to właśnie chodzi o tą przyszłośc i nie rozumie, ze
Burmistrz jako osoba nadzorująca prace nad MPZP dokonał zaw,ęzenia. więc czy ma to
odczytywaó w ten sposob, ze Burmistrz w tym mometlcie zrywa negocjacje'? .Iezeli te usługi
są ograniczone tylko i wyłącznie do sportu i rekreacji to znaczy, ze Burmistrz w tym
momencie rezygnuje ze wspólnej inwestycji.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk stwierdził, że jak mogli inaczej skoro nikt nie
był zainteresowany rozmowami z nimi kompletnie, działalność statutclwa miała być
zachowana dla Sokoła, nie miasto jest właścicieiem. to robili coś co jest zgodne ze statutem
i z wykorzystaniem na częśc sportową i rekreacyjną miejsca, Widzi. że ftlozofta jest
jedno,znaczna ze strony Towarzystwa. chcą tam prowadztc działalność gospodalc,z?L" zarabtają
na całości. Burmistrz dodał, ze dotarło do niego pismo, w budynku Sokoła 1unkcjonował klub
Kino, podobno przestał juz funkcjonować t co tetaz Towarzystwo z tym zrobi, komu
wynajmie, kolejny szmateks w mieście i jaka to jakość będzie, awtedzą ile Towarzystwo
brało pozytku miesięcznego od Klubu Kino.

Prezes Towarzystwa Gimnastycznego .,Sokół" Pan Bronisław Kielar poinformow-ał. ze .jezcli
chodzi o dzlerżawcę to do końca roku prowadzi klub Kino, a od l styczni prawdopodobnie
wynajmie inna osoba na restaurację taką jaka powinna tam być. Odkupić nuszą Ogrod
Zimowy od Pani Atnarowicz i antresolę, natomiast restauracja tam ma szansę bytu, w sali
głownej byłyby dyskoteki i to powinno się utrzymac. Jezeli chodzi o kiosk to muszą go
wyremontować i będzie tam jakiś handel. Jezeli chodzi o lodowisko to walczyli wszelkimi
metodami zeby to odzyskać, bo nie mogli tnacze1, teraz jest tam parking i będą walczyć
z Powiatowl,m Inspektorem Nadzory Budowlanego żeby utrzymać to, a przęznaczenie tego
terenu jest nadal na jakiś wspólny, porządny obiekt. Do planu zostały wprowadzone takie
rzęczy specjalnie, pewnie nie jest Io przez przeoczenie, Zwrócił się rorł,nież z prośbą do
Burmistrza o kontynuację tej opcji zerowej, jak się zakończy sprawa donosu z MOSiR.
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Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk stwierdził, ze póki co Sokoł nie ma się czym
martwić i moze prowadzić działalność do momentu kiedy n|e zacznlę zmieniać kubatury.

Uważa. ze nie ma potrzeby przekładać głosowania.

Radny Pan Maciej Dru,ięga stwierdził. że yuż po raz drugi mają okazję przysłuchiwać takiej

dyskusji. ktcira mocno tkwi korzeniami w, przeszłości. Zwrócił się z pytaniem. czy jak nie

będzic tego zapisu o usługach rł,tym planie, to czy przedstawiana wizualizacja obiektu byłaby
mozliwa zakładając ze miasto kiedyś będzie właścicielem tej działki?

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk odpowtędział, że naten moment nic innego tam

powstać nie moze, tylko to co jest zwązane ze spońem i rekreację. Żeby chcąc dogadać się
z'rowarzystwem Sokoł, może kiedyś ktoś będzie miał siłę przekonywania taką to wtedy będą

musieli zmienić plan.

Radn,v Pan Woiciech Pruchnicki stwierdził, że zgadza się z Br,rrmistrzem ieśli chodzi o tę
kor-icepcję. bo od samego początku morł,ił i był za tym zeby powstała tam galeria i ona

powinna powstać, dlatego to jest powód dla którego tego planu nie przyjmie w tej wersji.
Odetnie się tutaj od stanowiska Sokoła, bo był taki moment kiedy mogli się dogadaĆ,

natomiast wtedy rzeczywtście został Sokół wprowadzony w błąd, bo na brudno było
napisane. ze dostaje Kino i jakieś miejsce w Sanoku, a potem na czysto przemieniono to

rv uzyczenie i Sokoł się poczuł urażony i stąd cały problem. Radny wiclzi iednak, ze w tej

sprarł,ie to nie .jest tak. ze tylko Sokół ma złąwolę, ale i miasto ma złąwolą. bo tak uclrwała

i ten plan .jest ich złą wolą. Radny chce aby tam powstała porządrra Galeria Sanok wg tej

koncepcji. ale jak będą robić takie coś jak dzisiaj to tylko będą się kłocili, dlatego nie będzie

brał rł,ogole r-rdziału w tym głosowaniu.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk zwracając się do przedmówcy stwierdził, że to

nie jest kłotnia. W całej sytuacji radny powinien bezsprzecznie wziąĆ pod uwagę to, że

w momencie kiedy zaczęIt w ogóle o tym mowić Sokoł był na bakier z nimi całkowicie. Dla
wyjaśnienia - co to.iest użyczente obiektu komunalnego to nie pobieranie czynszu. iwtedy
Tor,varz_ystrł,o pod adresetn rrie tl,m jak było powiedziane. ze tam SLD siedzibę dostało.

przecleż o t,vm nigdy nie było mo\Ą,y. tu chodziło o sąsiednie pomieszczenia

z pomieszczeniami Pani Europoseł. i chodziło o to żeby moc dać rv pakiecie Sokołolł'i trr,eha

było mieć wyceny. a proporcje długu były wtedy ponad.

Radny Pan .Tan Biega stwierdził, ze teoretycznie można plan w każdym momencie odłożYc,
jest to tylko kwestta wydLużenia w czasie i poniesienia dodatkowych kosztów. Natomiast dla

niego jest istotna jedna rzęcz, ten teren w większości jest terenem osuwiskowym i czYnnYm.

na ktore juz miasto wyłozyło część pieniędzy od strony ul. Kościuszki i tym nieczynnym pod

stronie połriocnej od r_r1. Szopena. ale to wcale nie znaczy ze jego nie trzeba będzie n'iakiŚ
sposob zabe,zpleczyc, czyll zacząc od działań geologicznych i planowanie na poszczegolne

lata kolejrre. Na Komis.|i dowiedział się, ze w trakcie tych prac przy ul. Kościuszkl l, przy

porządkowaniu parku odkryto częściowy dręnaż pierwotny istniejący kiedy zakładano park,

czyli można sobie wyobrazić, ze to praktycznle przestaje juz istnieć po tylu latach, więc te

nakłady będą musiały być poniesione jeszcze o dodatkowe środki. Radny uważa, ze ten plan

trzebaprzyjąc, natomiast kazde lnnę działanie jakie by się pojawiło. bo na dzisiaj nic im to
nie da, nie ma inwestora, działalność Sokoł moze prowadztc, plan jest przy.ięty, a w między

czasie negocjac.ie mięclzy miastem a Sokołem mogą się toczyć cały czas.
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Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk stwierdził, żę ieżeli się zjawi ten inwestor
brytyjski, ktory był tutaj czterokrotnie i któremu pokazywali działkę i mozlir,r,ość prawną
wejścia w konsorcjum to wówczas wrocą do rozmowy, ale wtedy tracą znowu czas na
uchwalenie nowego planu.

Radny Pan Jan Biega dodał, że dziwi się, ze sprawa wyszła w formie problemu na sesji
podczas gdy na Komisji na ten temat nie było ani słowa mo!\ry.

Radny Pan Maciej Bluj stwierdził, że dwóch rzeczy w Środmieściu bardzo załrr;e. ze nie
funkc.|onuje parking pod płytą rynku oraz przedstawiane koncepcje dot, terenu b_vłego

lodowiska. Kolejną sprawą iest od wielu lat jego brak zauf-ania do poczynań Zarządu
Towarzystwa Gimnastycznego ,,Sokół". Rozumie. że walczyli o swoje i stało się .jak stało.

Podkreśiił, ze jest dla niego obojętne czy to miasto będzie właścicielem gruntu. czy
Towarzystwo Gimnastyczne ,,Sokół", czy yeszcze jakieś inne StowaTzyszenlę, byle tam było
coś ładniejszę niżtaka dziuta po bombie samolotowej, bo to wygląda okropnie. Wymaga to

inwestycji, ale tęż nie tylko wymaga administrowania, ale wymaga poszukania menadzera
fi rmy consultingowej, ktora zajmte się szukaniem inwestorów.
Radny zwroclł się również zpytaniem do Naczelnika Wydziału odnośnie MPZP. czy są

inwestorzy, czy inne osoby, ktorzy czekają na przyjęcie tego planr-r?

Radny Pan Roman Babiak stwierdził. ze jest w tej grupie radnych, ktora od początku śledzi
ten spór. W tym momencie moze powiędziec z pełną odpowiedziainością że brakło dobrej
woli z dwoch stron, i ze strony Sokoła, i ze strony Urzędu Miasta. Kto więcej zawtnlł to nie
czas na rozstrzyganie w tym momencie t tęraz. Mtał rzęczywiście na myśli tą galerię, gdyby
doszło do konsensusu, porozumienia to dzisiaj byłoby po temacie. IJważa równiez, ze
podejmowanie dzisiaj tej uchwały bez zmiany MPZP jest niekorzystne, poniewaz doskonale
wiedzą żę Towarzystwo Sokół nie jest w stanie zrea|tzować nawet swoich statutowych
dztałań, bo nie ma finansów, a nawet jak to zrobi to zrobi nieudolnie, a z braku pieniędzy nie
będzie to nic ładnego, dlatego Radny proponuje odłozyć MPZP. Narazą się na koszty"
poniewaz wcześniej czy poź,nlej, czy te władze, czy inne władze, ktore będą po wyborach
wrócą do tematu i tylko wspóine przedsięwzięcie moze pozwolić, że tam powstanie obiekt
właśnie taki jaki był pokazany w wizuallzacli. W tamtym cza§ę taki obiekt nie mógł być do

końca zrealtzowany, ponieważ ntę było zmian w Studium uwarunkowań, obiekty wtedy
mogły być tylko do 2000 m, a ten obiekt ktory był prezentowany miał ponad 2000 m, ale

można było to zrobtc,trzęba było dobrej woli, której brakło z dwoch stron.

Radna Pani Teresa Lisowska poinformował, że podziela zdanie i pogląd radnego .lana Biegi,
Powinni przyjąć dzisiaj ten plan. chodzi o ponad 33 ha, a główne najwazniejszetęTaz, zadanie
to zabezpteczenie czynnych osurł,isk, zabezpiecz,enie stantt zieleni jaki istnieje na Gorze
Parkowcj i z tego powodu aby jakiekolwiek czynlc działanla, pozyskiwać środki ten plan .jest
korlieczny do przyjęcia.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestlzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że nie ma wiedzy o jakiś szczego\nych inwestorach, którzy by chcieli tutaj na
dzisiaj rczpocząc inwestycje. Prace nad planem zostały podjęte ze względu na istniejące
osuwiska i na Górę Parkową. Opracowując ten plan chcielt zabezpiec,z,yc przede rł,szystkim
zabudowania, budynki jednorodzirrne. ktore są od strony połnocnej, czyll przy ui. Parkorvej.
Mąązłożone dwa albo trzy wnioski osób, ktore tu mieszkają na rozbudowę budynkor,l, i one
są zawieszone, decyzja o warunkach zabudowy nie jest decyzją uznaniową decyzja jeśli
spełnia się 5 w,arunkow musi zostać wydana, więc nie mogli w decyzji o warunkach
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zabudowy zablokować rozbudow1,, a plan juz określa pewne zasady zagospodarowania i Plan
moze nakazać pewne Tzeczy, czyli np. wprowadzic zakaz rozbudowy i norłYch TZICZY.

szczegolnie to dotyczyło budynkow przy ul. Parkowej od ul. Szopena.

Radny pan Andrzej Chrobak zgłosił wniosek o treści: ,,Proszę o wyłączenie z planu MPZP

,,Park Miejski" działek nr 547l4, 54I15, 54212^ 54312".

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinfbrmował, ze takie wyłączenie nie jest

moziiwe. została pocljęta uchwała o przystąpieniu do planu zagospodarowania Przestrzennego
gdzie w uchwale o przystąpieniu są granice opracowania przyjęte, w związku z tym tu nic

w tei chwili nie mozna zmienić.

przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że wniosek jestbezzasadnY i nie

będzie procedor,vany,

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związkti z czym prowadzący posiedzenie

zamknął dyskusię w tym punkcie i w pierwszej kolejności poddał pod głosowante zaŁączntk

nr 2 Rozstrz.vgnięcie Rady Miasta Sanoka o sposobie realtzacji zapisanych w MiejscowYm
planie Zagoipodarowania Przestrzennego terenu połozonego w dzielnicy SrodmieŚcie m.

Sanoka o nazwie .,park Miejskiej", inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, ktore

na1eżą do zadai własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z PrzePisami
o finansach publicznych.

7,a załącznikiem nr 2 głosowało 13 radnych, 1 Radny był przeciw, 3 Radnych wstrzYmało się

od głosu. 7,ałąc,znik Nr 2 uzyskał opinię pozytyr,vna.

Następnie prowadzący posiedzenie Pan .Tan Oklejewicz przyslanił 0.o .odczytania 
projektu

uchwały w sprawie uchwalenia MPZP terenu połozonego w dzielnicy SródmieŚcie m. Sanoka

o nazw,ie ,,Park Miejski".

Do odczytanei uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęń,

Za przyjęciem Uchwały Nr Lll4:.]ll3 głosowało 12 radnych. 1 Radny był przeciw.4

Radnych wstrzymało się od głosu.

tjchwała została podjęta.

Ad.11.
]]§[PZPRoznat wniosku trZ^ w sDraw walenia

o dzie owce nostka woiskowa ntualn

uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestlzennego Pani Mańa KoPacz

poinlbrrnow ała, że przedmiotem przeclstawianego projektu uchwały jest uchwalenie zmiany

obowiąulącego obecnie miejscowego planu zagospodarowania Przestrzennego terenu

połoron.go *:dri.l,ri.y olchowce w rejonie dawnej Jednostki Wojskiej etap I. Projekt i etaPu

zm';1ny ńi.ir.o*.go planu zagospodarowania przestrzerlrtego tego terenu został oPracowanY

na podstawie uch*iły z dn. 16 czó.*.u 2011, r. w sprawie przystąpienia do jego sporządzenta.

Proiekt I etapu zmtany planu został opracowany uwzględniając stan prawny i uwarunkowania

urbanistyczno - architektoniczne, zachowr_rjąc jednocześnie załozenia polityki przestrzennej.
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zawartęj w Studium uwalunkowań i kierunkow zagospodarowania m. Sanoka, I etap zmiany
planu obecnie nie narusza ustaleń Sttrdium. Na obszarze planu przęznacza się tereny ogólnie
pod zabudowę usługową mieszkaniową wielorodzinną i jednorodztnną, usługi, usługi
z zabudową mieszkaniową drogi publiczne i oczywiście infrastrukturę. Głownym celem
opracowania planu jest umozliwienie i określęnię zasad zagospodarowania terenu pod
reallzację zabudowy wielorodzinnej usługowej i rekreacyjno - sporlowej oraz nowy układ
drogowy. Dodatkowo nastąpi uporządkowanie istniejącej zabudowy mieszkaniowej oraz
usługowej i uaktywnienie nowych, rozwojowych obszarów inwestycyjnych miasta,
W projekcie planu ustalono następujące przęznaczenie terenów:
- przede wszystkim tereny usługowe oznaczonę literami U, w części północnej są to teren1,
juz w tej chwili zainwestowane, nowym terenem dia ktorego ustaiono przeznaczenie
usługowe jest teren 7U o pow. ż,66 ha i jest to teren dla którego ustala się podstawowe
przęznaczenie pod funkcje hotelarstwa z nakazem realtzacjijednego budynktr
- tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, czyli istniejące juz w tej chwili osiedle
budyŃów jednorodzinnych i nowy pas gruntu z drugiej strony ul, Poetyckiej przeznaczony
pod budownictwo jednorodzinne mięszkaniowe
- tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej tj. istniejące osiedle Nad Stawami. osiedle
starych budynkow wojskowych, blok Elcom. now),mi terenami przęznaczonylnl pod
budownictwo wielorodzinne są teren1, połozone naprzeciwko Komendy Policji, zmiana ta
stała się moźliwa dlatego, ze zgodnie z opracowaniem z 2010 r. zostały określone tereny
zalewowe, to opracowanie wyłączyło ten teren z zalewania
- tereny zabudowy mieszkaniowej z usługami co jest wprowadzone na wniosęk Starostwa
Powiatowego
- tereny usługowe z mozliwością zabudowy mieszkaniowej co jest wprowadzone na wniosek
właścicieli terenu, mają tutaj powstać usługi medyczne
- tereny usług, spońu i rekreacji oznaczonę literami US i tereny położone na około terenu
przeznaezonego pod budynek hotelowy, na tych terenach jes| zakaz lokalizowania zabudowy
kubaturowej a dopuszcza się tylko lokalizację obiektow małej architektury. piacow zabaw.
urządzeń, obiektow teręnowych słuzących spotlu i rekreacji
- zięIeńutządzona, zieleńnte utządzona, na obszarach wyznaczonych pod zieleń zakazuje się
zabudowę kubaturową tylko obiekty małej architektury i urządzenia ewentualnie sportu oraz
lokalizowanie ściezek rowerowych, pieszych
- tereny wód powierzchniowych, są to stawy
- tereny drog, czylt cały układ komunikacyjny.
Ponadto w zmianie tego planu rł,prolł,adzono ograniczenia i zasad1- zagospoclarow,ania
w związku z lym, ,że częśc terenu znajduje się w Parku Kra.jobrazowym Gor Słonnvch. takze
jest tuta.j częśc terenow u, obszarze specjalnej ochrony Natura 2000 i w obszaraclr
szczegolnego zagrożenia powodzią, W opracowaniach na potrzeby zmiany planu, czyli
ekofizjografii i w prognozie oddziaływania na środowisko nie wykazano przeciwwskazań do
wprowadzenia proponowanych w planie funkcji, czyli tych nowych, szczególnie
budownictwo jednorodzlnne, wielorodzinne i usługi na czołgowisku. Uchwałąnr 347lż013
zdnla 28.05.2013 r. Rada Miasta Sanoka uchwaliła zmianę tego planu. Niestety
rozstrzygnlęciem nadzorczym Wojewody Podkarpackiego z dnia 4.02,2013 r. stwierdzono
niewazność przedniotowej uchwały. Wojewoda zarzucił przede w,szvstkim Io^ ż.e 1brma
uchwał1, nie jest zgodna z rczporządzeniem Prezesa Rady Ministrow w sprawie zasad
techniki prawodawczej, uchwała zmieniająca może zawierać tylko przepisy uchyiaiące,
zastępujące lub uzupełniające. Uchwała Rady Miasta Sanoka uchylona rozstrzygnięciem
nadzorczym był zredagowana nie do końca z tymt zasadami. Dodatkowo Wojewoda
stwierdził, że zmiany planu naruszają aft. 20 ustawy o planowaniu i zagospodarowanir,r
przestrzennym gdyz nie w pełni odzwierciedlają kierunek zagospodarowania ustalony
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w Studium. w przepisach dzisia.i obowiązujących pian musi być zgodny z ustaleniami, ktore
są rł, Str-rdium. Zarzut Wojewody dot. części terenu ośrodka Sosenki. Zgodnie ze Studium
uchwalonym w 1999 r. na tym terenie przewtdziano obszar potencjalnego rozwoju ruchu
turystycznego, natomiast w uchwalonym planie zgodnie z tym, żę są to tereny zalewowe
trzeba było wpisac zakazjakiejkolwiek zabudo\Ny, co dla Wojewody stanowiło sprzeczność.
Ze względu na to, że tej sprzeczności nie można ominąó dzisiai mając takie Studium
postanowiono ten teren wyłączyc z oplacowania i zmianę nazv,ać. ze jest to 1 etap, jak
zostanie kied_vś zmienionc Studium to wówczas będzie mozna zrobić zmianę na podstawie
uchwał,v o przl,stąpieniu tej właśnie części i już zaplsy dostawać do Studium. Na dzień
dzisie.jszl,ta część została lłryłączona i lla tlm terellie zostaną zapisy starego pianu z2004 r.
-freść przeclstaw,ianej uchwały został zredagowana zgodnie z zasadaml techniki prawodawczej
i uchwała zclstała wyłozona do ponownego publicznego wglądu. W terminie składania uwag
po wyłożeniu do projektu zmiany planu wpłynęła jedna uwaga, która została uwzględniona
w całości. Procedura opracowania zmiany planu prowadzona była zgodnie z ustawą
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, wymagany ustawą tok formaino - prawny
został zachow,any, Ustalenia przedstawionego projektu zmtany planu mają wpływ na wl,datki
związ,ane z, rcalizaclą inwestyc.ji z zakresl infrastruktury technicznej, ktore należądo zadań
własnych gminy. na tym terenie są to inwestycje zwlązane z budową nowych drog
i przebr,rdorł,ą drog już istrriejących, drog publicznych lokalnych, dojazclowych, drog
rł,erł,nętrznyclr i ciągtl pieszo jezdnego nad brzegiem sanu. zadanla te planuje się

sf]nansowac z budżetu miasta i z funduszy pomocowych oraz z partnerstwa publiczno -
prywatnego. Określenie sposobu reallzacjl inwestycji właśnie z zakresu infrastruktury jest to

załącznlkl,em nr 2 do uchwały.

Komisja Finansowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały
wrLlz z załącznikienr nr 2.

komisja lnfiastruktur1, Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały
wra7, z załącznikiem nr 2.

Komisja Ochrony Srodowiska i Porządku Publicznego pozltywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej uchwały lvraz z załącznikiem nr 2.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otwotzył dyskusję w tym punkcie .

Za załącznikiem nr 2 głosowało 16 radnych. głosow przeciwnych nie było, 1 Radny
wstrzymał się od głosu. Załącznlk Nr 2 uzyskał opinię pozytywna.

Nie było chętn;,clr do zabrania głosu w
d,vskusję w tym punkcie i w pierrł,szej
Określenie sposobu realizac1l inwestycji
z,adań własnych gminy oraz zasadach ich

Następnie prowadzący posiedzenie Pan
uchwały w sprarł,ie uchwalenia zmian_v

.iedriostka Wojskowa.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili

zwtęku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
kolejności poddał pod głosowante załącznik nr 2
z zakresu infrastruktury technicznej nalezących do
finansowania.

Jan Oklejewicz przystąpił do odczytania projektu
MPZP terenu połozonego dzielnicy Olchowce d.

uwag i zastrzężęh.
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Zaprzyjęctem Uchwały Nr LIl4I9lI3 głosowało 17 Radnych. głosow przeciwnych nie było,
1 Radn,v wstrzymał się od głosu.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.12.
Rozpatrzenie proiektu uchwały w sprawie zafwierdzenia planu pracy komisii
Rewizvinei na rok 2014.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan .Ian Biega poinformował, że przedkładany projekt
uchwały zatwtęrdza plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta na rok 20i4 l zoslał
j edno głośnie przyj ęty pTzęz członków Komisj i Rewizyjnej.
Plan pracy Komisji Rewizyjnej na2014 rok:

l. Kontrola realizacjt zadanta inwestycyjnego realizowanego ptzęz..Galerię Sanok" Sp.
z o.o. pn. ,,Wielopoziomowy parking wtaz z, Galerią Handlowo Usługową" - termin
kontroli do 28.02.ż014 r.

2. Kontrola świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składki
na ubezpieczeftta emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego - termin kontroli
do dn. 31.03.2014 r.

3. Analtza wykonania budzetu miasta zarck20l3 - termin kontroli do dn. 31.05.20l4 r.
4. Kontrola gospodarki mieniem komunalnym w latach 2010 -2014 - termin kontroli do

dn. 30.09.2014 r.

5. Uczestniczenie członków Komisji Rewizyjnej w wybranych przetargach
organizowanych przez Urząd Miasta w charakterze obserwatora - termin kontroli wg
ustaleń Komisji.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabranla głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie zalwięrdzenia
planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2014.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i z,astrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr LIl419lI3 głosowało 17 Radnych, głosow przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.13
roiektu uchwa w snrawie ustanow

Miasta Sanoka za szczególne osiągniecia w dziedzinie ,"KULTURA i SZTUKA".

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sporlu i Turystyki Pan Maciej Blu.i
poinformował, że w związku z kontrowersjami dot. decyzji Komisji Oświaty, Kultury" Sportu
i Turystyki w sprawie ptzyznanla Nagród Miasta Sanoka w tym roku za poprzedni rok l za
całokształt działalności, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pochyliła się nad
regulaminem. czego efektem jest przedmiotowy projekt uchwały. Na wstępie Przewodniczący
Komisji zgłosił autopoprawkę, mianowicie ust. 4 projektu uchwały proponuje się aby zoslał
zredagowany od początku do końca, natomiast ust, 5 zlikwidować całkowicie.
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Komisja proponuje aby wprowadzić następujące zmlany do Uchwały w sprawie ustalrowienia

Nagrody Miasta Sanolra z,a szczegolne osiągnięcia w dziedzinie .,KULTURA i SZTI]KA":
i. w § 3 dodaje się ust. 5 o brzemieniu: ,.Nagroda za całokształt twórczoŚci moze byĆ

prz,\znana kandydatowi, ktory uprzednio otrzymał co najmniej jedną nagrodę za

szczególne osiągnięcia".

2. § 4 ust. 2 otrzymĄe brzmienie: ,,WysokoŚĆ nagrody pienięznych wynosi:
a) 3000 zł. w przypadku nagrody indywidualnej
b) 6000 zł.w przypadku nagrody zbiorowej

3.w § 5 ust. 1 skreśla się lit. ..e".

4 § 6 otrzymu.je brzmienie:
.,§ 6. 1. Wyboru kandydatów do nagrody dokonuje Kapituła złożona z człoŃow Komisji
Oświaty, Kultury, Sporlu i Turystyki Rady Miasta Sanoka oruzPrzedstawicieli Instytucji

Kultury Funkcjonujących na teręnie miasta Sanoka: Sanockiego Domu Kultury,
Młodziezowego Domu Kultury, Miejskiej Biblioteki Publicznej, Biura Wystaw
Ańystycznych. Państwowej Szkoły Muzycznej, Muzeum Historycznego olaz Muzeum
Budownictwa Ludowego. Z _qłosowania wyłączeni są wnioskodawcy oraz, cz,łonkowie

Kapitu§, kandydującej do Nagrody.
2. Kapituła rozpatrując wnioski, moze powoływać z zewn{rz dodatkowych ekspeńow

bez udzielania im prawa głosu decydującego.
3. przyznąąc nagrody, Kapituła bterze pod uwagę w pierwszym rzędzie dzieła

i osiągnięcia powstałe w wyniku działalności nie wykonywanej w ramach pracY

zawodowej kandydata. Kapituła może też nagrodzić kandydata, którego dokonania więą
się z pracą zawodową ale nie w znacznym lub oryginalnym stopniu wykraczają one PoZa

zakres jego słuzbowych obowiązkow.
4. Kapituła nie ma obou,iązku corocznego plz),zna\\ arria nagrody lł, konkretnej Dziedzinie

lub kategorii.
5. Kapituła rozpatrując wnioski, ma ostateczny głos w rozstrzyganiu wszelkich

w ątpliwo ści re gul aminowych i merytoryc zny ch.

6. Ńa wniosek Kapituły, Rada Miasta przyznale Nagrody Miasta Sanoka w drodze

uchwały.
7. Wręczenie Nagród Miasta za
i upowszechniania kultury może
dziedzinach oraz odbywać się w
towarzyszącymi.
8, Wręczenie nagród dokonuje się nie późntej niz do

następującego po roku za który Nagrody przyznano.
końca pierwszego półrocza roku

6. skreśla się § 7.

Przewodniczący Komisji zwrocił się z prośbą o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały.

Prowadzący posieclzenie Pan .Tan Oklejewicz otlł,orzył dyskusję w tym punkcie. .TednoczeŚnie

zwrocił uw,agę aby przedstarł-icieli instytucji kultury funkcjonujących na terenie miasta

napisać od małei litery. Odnośnie Kapituły to kto flzycznl,e zwołuje tą Kapitułę, czy
Przewodrriczący Rady Miasta, czy Przewodniczący Komisji?

osiągnięcia w dziędzinie twórczości ańystyczne.1

być połączone z wręczeniem nagród w innych
połączeniu z innymi uroczystościami imprezami
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn zwrócił się z pytaniem, kto dokonuje

wyboru członków kapituły oraz co określa słowo nagroda ,,zbiorowa"?

Przewodniczący Komisji Pan Maciej Bluj odpowlędział, ze nagroda zbiorowa moze dotyczyĆ

2 osob albo i więcej, Odnośnie Kapituły to D.vrektorzy tych placowek wyz,naczają

przedstawicieli.

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdzlł, że powołanie Kapituły w pewnym sensie ograniczy
trochę działalność Rady Miasta. Druga kwestia to czy nie powinnt nagradzaĆ dyplomami

same nominacje, to by nie wiele kosztowało a byłoby to jakieś wyróznienie dla osob, które

nie uzyskały nagrody a były nominowane.

Radny Pan Maciej Drwięga stwierdził. że dyskusja idzie w kierunku szczegołórł'

technicznych. Idea zmlany tej uchwały jest następująca, cz>, rozszerzają to gremium. ktore

będzie decydować o t,vm komu nagroda rna być przyznana, Odnośnie Kapituły, to jezeli

instytucja ma w tym uczestnlczyc to ona ma swojego dyrektora, który wyznacza ze albo idzie
on sam albo kogoś oddelegowuje, a jezeli chodzi o to kto ma powoływać to chyba Burmistrz
powołuje do Kapituły oprocz członków Komisji, takZe tych spoza Komisji, ale nie jest

pewien, może to być faktycznie Przewodniczący Rady Miasta. Zdanlem radnego te

kontrowersje, które pTzez kolejne 2 |ata były po przyznaniu nagród kultury świadczą o tym

aby się zastanowić nad tym, jezeli powołają osoby, ktore w roznych obszarach kultury
działająto nagroda ta zyska na swoim prestizu, na znaczęniu i będzie bardzie.j akceptowana.

Radny w ogóle nie obawia się tego, ze Komisja Oświaty jakby straci swoją rangę. czy wpłyrł'
na to komu te nagrody będąprzyznawane. Podstawowym pytaniem jest cz1 zostają przy 5

osobowej Komisji Oświaty. ktora pozniej przekazuje Radzie Miasta swoją decyzję, czy
dopraszają osoby cieszące się ogólnym szacunkiem, czy jest to Dyrektor Muzeum
Historycznego, czy Dyrektor Szkoły Muzycznej, ktore na pewno pomogą na etapie

dyskutowania.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn stwierdził, Ze jeZeli chodzi o Kapitułę to
jak najbardziej jest za tym, bo juz od dawna wnioskowali zeby były to .iednak osoby w'

większości spoza Rady, fachowcy, eksperci. Odnośnie określenia nagrody ,,zbiorowej" to jeŚli

dostanienagrodęchor3Oosoborł,y 6000zł.iduet6000zł.toiesttonieproporcjonalne.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz stwierdził, ze dwie osoby występujące w duecie

pracują równo i tyle samo się narobią co jedna osoba, ktora dostaj e, a 1eże|i np. chór to się nie

da 30 osobą po 3000 zł. nagrody ale ten chor za nagrodę 6000 zł. też możę sobie uprzyjemniĆ

Qzas, czy zorganizowaó jakieś !\rystępy. I)waża, ze Komisja dobrze to zrobiła.

Radny Pan Zbtgniew Daszyk zwrocił się z wątpliwością, czy za kaźdym Tazęm z tych
wszystkich instytucji kultury powołują przedstawiciela, czy w zalezności od potrzeb?

Przewodniczący Komisji Pan Maciej Bluj odpowiędział, że zawsze wszystkich.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki stwierdził, żę Kapitułę powinien powoływać
Przewodniczący Rady Miasta, natomiast jeżell chodzi o skład Kapituły i Instl,tucje to jednak

ograniczyłby się do instytucji, które sąw zakresie Rady Miasta, czy|l miejskie, natomiast nic
nie stoi na przeszkodzie aby Przewodniczący powoływał juz osoby, bo faktycznie powołując
z instytucji prowadzonych przez Ministerstwo, Sejmik, Powiat w tym nromencie to jest tak.
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ze to nie jest posiłkowanie się opiniami tylko miejskimi tylko się wychodzi poza. Radny by to
ogranicz,vł tylko do instytucji, które sąw zakresie miasta oraz dodatkowo inne osoby.

Przerł,odniczący Komisji Pan Maciej Bluj stwierdzlł, że nie jest to obligatoryjne dla tych
instl.tucji. mogą ich zaprosić do Kapituły, a moze się zdarzyc tak, że Komisja dalej w 5-

osoborł,ym składzie będzie rozpatrywać wnioski.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że zdarzały się osoby. pracownicy
Muzeum Budownictwa Ludowego bądź tez innych, były też wnioski dot. osób z instytucji

Ieżący za granlcą, dot. osób pracujących i tworzących poza Sanokiem, więc na etapie

powoływania Kapituły w zalezności od wnioskow jakie wpłyną można być elastycznym,
z jednej strony nie wykluczac tych instytucji kultury, oświaty i innych, które sąna terenie m,

Sanoka, bo byc może będą musieli zasięgnąć innych konsultacji zeby te wnioski dobrze

opracować.

Radny Pan Maciej Drrł,ięga stwierdził, ze jest zaskoczony, że ten zap:s wyłvołuje
kontrowersje. Pokazuje się tutaj dzielnie świata na powiatowo - miejskt, zwłaszczaten obszar
kultury na pewno nie jest powiatowo - miejski. Kapituła ma być grupą osób merltorycznych,
które w róznych sytuacja niezalężnie od tego jakie wnioski wpłyną będą pomocni, dzielenie
tego tylko na przedstawicieli miejskich instl.tucji to Radny byłby przeciwny takiej uchwale.

Przewodniczący Komisji Pan Maciej Blu.i stwierdził. że mają bardzo mądre osoby w
inst.vtucjach. które nleTaz kształcą osoby nagtadzane, powinni być otwarci i .iak najbardziej

Kapitułę rozszerzyć o tych ludzi. Odnośnie dyplomów dla osób, których wnioski nie uzyskają

akceptacji to te osoby mogłyby czuć żaI, że ich wniosek nie został wybrany i mogłyby nie

chcieć tych dyplomów wybrać dlatego nie zawarli takiego zapisu w uchwale.

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, że jeżeli chodzi o Nagrodę Miasta Sanoka to brakuje

mu elementu, który szedłby w kierunku promowania osób młodych, czyli zastanowiłby się

cz,v nie warto by b.vło powołac do istnienia osobnej kategorii Nagtóci Miast Sanoka na

nrłoclych tworcow. Młoclych ludzie nalezałoby promować i idąc w tym kierunku mozna bY

b.vło utrł,orzl.ć zupełnie osobną Nagrodę Miasta Sanoka dla młodych tworców- kategorii

kultury i sztuki.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz stwierdził, ze wniosek cenny ale nie dotyczy tego

nad, czym obradują dzisiaj. IJważa, żę radni dostali projekt budzetu na przyszły rok i wiedzieli
jak skromne są środki, więc wielki ukłon w stronę Pana Burmtstrza i Pana Skarbnika, ze

pozycja Nagrody Miasta Sanoka w działalności Rady Miasta Sanoka się znal,azła, natomiast

na ten moment nie powinni rozszerzać o następne wnioski.

Nie było rł,ięcej chętnych do zabrania głosu w zwlązku z czym prowadzący posiedzenie Pan

Jan Oklejewlcz zamknfl dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczl,tania projektu uchwały

dot. zmlrrny uchwały w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Sanoka za szczegolne

osiągnięcia w dziedzinie ,,KULTURA i SZTUKA".

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Zaprzyjęctem Uchrł,ały Nr LIl420l13 głosow,ało 18 Radnych, głosów przeciwnych nie było,

l Radn,v rł,strz,vmał się od głosu.
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Uchwała została podjęta.

Ad.14.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały w sprawie wysokości
dziennych stawek opłaty targowei. sposobu iei poboru, określenia inkasenta i wysokości
wvnagrodzenia za inkaso. z ewentualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Zarządzania
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka poinformował, że przedmiotowa zmiana podyktowana jest
rezygnacją wyznaczonego w uchwale Rady Miasta inkasenta opłaty targou,ej ti. Sanocki
Sport Sp. z o.o. W miejsce wymienionej spółki proponuje się Miejski Klub Sportowy STAL
38-500 Sanoka, ul. Strozowska 19. Powodem rezygnacji w przedłożonym 25 listopada br.
piŚmie wg dotychczasowego iŃasenta jest zmiana polityki działalności spółki, Spółka
jednocześnie proponuj e Wznaczenie na iŃasenta Miejski Klub Spońowy STAL. Klub ztaką
prośbąrówniez zwrocił się do miasta stąd proponowany projekt uchwały,

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Burmistrz Pan Wojciech Blecharczyk poinfbrmował, że.jest to wniosek lbrmalny dlatego. ze
powstał no\Ąry organ ok. 2 miesiące temu i procedowali sprawę zmiany inkasenta i dlatego też
z racji rł,ycofania się tej grupy osób zaangazowanych w piłkę nozną muszą wrocić do
wniosku pierwotnego Stali, która dalej chce być inkasentem.

Nie było więcej chętnych do zabranta głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
zamknf, dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały dot. zmiany
uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru,
określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń,

Za przyjęciem Uchwały Nr LI|4ZI|I3
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.l5.

głosowało 19 Radnych, głosow przeciwnych

Interpelacie.

Prowadzący posiedzenie Parr Jan Oklejerł,lcz odczytał infbrmacje uzupełniające na zapytalric
radnego Andrzeja Chrobaka zawafię w interpelacji (in1. uzupełniających stanowi załącznik do
protokołu).

Ad.16.
wolne wnioski i zapytania.

O zabranie głosu poprosił Pan Jerzy Bach. Poinformował, ze reprezentuje Społeczny
Komitet, który 11 lat temu reaktywował plac zabaw w Dzielnicy Zatorz.e tzrł,. ..Wembley-".
Nie podoba się mieszkańcom Zatorza wypowiedzieć Zastępcy Burmistrza Pana Ziemolł.ita
Borowczak, który stwierdził, ze jest to ugór, kretowisko, że zdezelowany jest sprzęt. Jest to
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przekłamanie, Miasto 11 lat temu z normalnego przydziału dało im 9 tyś zł,, resztę środków
pozyskali sami, sami zna\eżli sponsofow, całe osiedle w czynie społecznym przyszło
pracować i wykonali wszystkie prace sami. W tej chwili Zastępca Burmistrza twierdzi, ze
miasto ponosi duze koszty na utrzymanie ogródka, a jest to nieprawda, bo ogorek jest dwa
razy do roku jedynie koszony. pTzez 1 1 lat nic więcej miasto tam nie zrobiło, oprocz tego co
sami mieszkańc_v. W te.j chrł,ili zgodzi się z Zastępcą Burmistrza, że jezeli miasto bardzo
chciałoby zadbac o ten ich ogródek dalej to wystarczl,łoby trzy razy skosić trawę i wyrównać
ten teren. Całe lato tam się bawią dzieci. przyjeżdżają ludzie do szpitala, częśc rodziców
zostaje z dztecmt na tym placu zabaw, zeby nie ciągnąć ich do szpltala. Wychowało się tam
parę pokoleń, duzo pracy włożyli sami. Pan Jerzy Bach złożył na ręce Przewodniczącęgo
Rady protest mieszkańców, w ktorym znajduje się 799 podpisow. Zwrocił się równiez
z prośbą do Radnych aby jeszcze Taz przemyśleli i cofnęli uchwałę o sprzedaży
nieruclromości połozonej przy ul. 800-1ecla oznaczonej jako działka nt 8l3l2 o pow. 0,675]
ha. bo .iest to bardzo krzywdzące dla mieszkańcow dzielnicy Zatorze, ktorzy włozyli masę
pracy. zeby ten ogródek wyglądał tak jak wygląda i chcieliby, żeby ten piac zabaw został.

Stw.ierdził. ze nikt nie skonsultował z Radą Dzielnicy sprzedaż.,Wembley", dowiedzieli się

z Inlernetu. że ta działka ma iść pod sprzedaż. Chodzą równiez dziwne pogłoski, że będzte
tam budowany Medyk. Mieszkańcy chcą aby ten plac został w całości, jest tam plac zabaw
dla dzieci. są zrobione dwa boiska, ktore sami urządzali i osobiście było to robione na jego

działce.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk poinfbrmował, że gdyby była możliwość
techniczna poprosiłyb1, przedstawiciela portalu esanok, zeby odtworzył jego pełną

wl,powiedzieć. ktora dot. sprzed aży lzw.,.Wembley".
Z,wracając się do wszystkich obecnych na Sali Herbowej, łącznie z Panem Albeńem
Pleśniaklenr, Burmistrz odniósł się do wielopokoleniowości, poniewaz ma wielką
przljemności, okazje juz parę lat pracować obecnie w swoim zajęciu, ktorę dało mu

przyzwolenie do tego zeby reprezentować zfiaaznączęść miasta Sanoka. Kiedy obraca się
między ludzmi żyjącymt w tym kraju, gospodarzami miast, burmistrzami, prezydentami,

zawszę wymieniają swoje poglądy na zasadzię co mozna lepiej, łatwiej, przelrzyśclej i kto

uczciwy to pewnie dostrzeże tego typu postępowania w jego działalności. Wreszcie ci
wszyscy, ktorzy ma nadzieje. że patrzą na to miasto obiektywnie, dostrzegą, ze m.in.

gospodarka nieruchomościami zmienia miasta, Gospodarka nieruchomości prowadzi do tego,

Ze tcreny pieru,otnie atrakcyjne. wykorzystywane dla celow społecznych. tak jak w przypadku

..\Ą'en1bley", tak jak wiele mie.jsc w mieście Sanoku, kl"ore przez całe lata pełniły funkcje

zakładów komercji. zakładów pracy równiez, stanowiły wreszcie miejsca brzydkl,e, złe,

szpecące i taki miejsc mozna wskazać mnóstwo, choćby na rogu ul. Cerkiewnej z RyŃiem
było puste miejsce, ktore jest dzisiaj zagospodarowane. Czy nie lepiej grunt sprzedaĆ pod

inwestora, źeby postawił obiekt, ktory będzie nie tylko stwarzał efekt estetyczny, ale będzie

dawał tez miejsce pracy i pozytek, na którym miastu najbardziej zależy, czyli podatki. Gdyby
patrzyli na całości gospodarki nieruchclmościami, dzięki radnym miasta Sanok, ktorzy nie

myślą jednokierunkowo, na zasadzie ze wysprzedają majątek. Zwracaląc się do Pani Józefy
Bach i Pana .Terzego Bach stw-i erdztł, ze kto bardziej powinien rozumieć gospodarkę

nieruchomościami jak nie przedsiębiorca, bo przecteż są przedsiębiorcami, to ich dziesiątki
wizl.t w Urzędzie Miasta i u niego pokazywało to, ze jako przedsiębiorcy zmieniając swoje

lokale, gdzie mieli mozliwość sprzedaży, daje szanse na ich pracę i szanse na funkcjonowanie
przedsiębiorstwa, które tworzą rodzirlnie. Wreszcie dlaczego nie biorą pod uwagę to, co
dzieje się w perspektywie na przestrzeni ostatnich kilku lat w mieście, mówi o swoich 1atach

odpowiedzialności cywilnej i jego funkcii tutaj, kiedy to grunty, które starrowił_v odłogi,
rrieuzytki, wstrętne. krylykowane przez wszystltich. w t_vm I pTl,ęz Radę Dzielnic miejsca.

34



dzisiaj przedstawiają zupełnie inny wizerunek, bo są funkcjonalne, estet.vczne. dają tez
miejsca pracy i jest z tego dumny, bo cieszy go wszystko co w tym mieście jest robione przęz
miasto, powiat, pTzez ludzi prywatnych, przedsiębiorców, bo to iclr wspólne działania to
miasto zmienia. Burmistrz dodał. ze jest to jego poczucie odpow-iedzialności i jego ocena tego
co tutaj robi i poszczególne Rady Miasta,
Poinfbrmował, że populistycznie brzmią dzisiaj hasła, które przynieśli mieszkańcy na sesję
m.in. ,,Włodarzę uszanujcie tradycje i zostawcie Wembley". Zdecydowali dzisiaj. że dad,zą
szanse mieszkańcom tworzenia nowej tradycji na ,,Wembley". Zabolały jednak słowa, ze nie
było to konsultowane z Radą Dzielnicy, a czym była tutaj wielokrotna obecność Dyrektora
Leszka Puchały czy Pana Piotra Ursuskiego i na ul. Kenara powstała potęzna inrł,estycja.
powstanie równiez stadion, Jeśli mieszkańcy chcą utrzymać ..Wembley" w takiej postaci jak
jest dzisiaj to proszę batdzo, ale odsyła do ustawy, która narzuca odpowiedzialrrość
samorządom wszystkich poziomów, w tym samorządom miasta, jak wyglądać powinny
zorganlzowanę miejsca zabaw dla dzieci i młodzieży, w tym ogrodki. Na Ogrodku
Jordanowskim będzie zotganizowany nowy plac zabaw i tak teZ robią przy każdej szkole.
z certyfikowanymi placami zabaw i ltządzeniami, bo tylko takie dują poczucie
bezpleczeństwa tym, ktoruy to zorganizowali i tym ktorzy potencjalnie mogą ponieśc tam
szkodę ftzyczną i uzyskać ubezpieczenia, a w przypadku braku certyfikaty kto ponosi
odpowiedzialność ten ktory to urządzlł. Wystarczy przyjść. przekonac do swoich racji.
wystarczy pokazywaó racje na zasac]zte ,.zmieńcie Państwo zdanie. popatrzcie. ,że można
inaczej. popatrzcie, ze to miejsce jest faktycznie wykorzystane'', i w tym momencie pokazuje
się rł,aga, ktora pokazuje wykorzystane, nie wykorzystane, standardowe, niestandardowe.
a pewnie sami potrafią sobie odpowiedzieć jaki jest standard tego boiska. W sąsiedztw,ie,
rv dzielnicy i całym mieście funkcjonują Orliki, boiska wielofunkcyjne, 11 nowych obiektow
powstaje przykażdej szkole itqaz wystarczy popatrzec na geografię miasta, utrzymywać dla
utrzymywania, ale jeżelt tak chcą mieszkańcy to dobrze, nie dadzą do sprzedaży. ale
mieszkańcy biorą na siebie odpowiedzialność dziur,v jaka tarn będzie. bo lniasto na ten
moment nie stać na to, żeby lrządztc lam kolejnego Orlika, boisko wieiofunkcy.jne, bo jest

bezprzedmiotowe, niepotrzebne. .Iezeli się uzywa terminu. ze ktoś ma tam Medyka postawić
to Burmistrz podpisuje się pod tym dw,oma rękoma, niech wielokrotni inwestorzy, równiez
medyczni szukają miejsc inwestycji w Sanoku, tylko Pan Bach pomylił działki, bo chodzi
o działki szpitalne, gdzie firma Carint chce postawić potęzny pawilon z neurochirurgią
z następną kardiochirurgią i oby zrobtła to jak najszybciej, bo ktoś myśli. pokazuje ze są
miejsca do wykorzystania wspólnego dla pozi,.tku ogólnego. Nieuczciwe .iest posądzanie. ze
grunty w gospodarce nieruchomościami w mieście sprzedaje się dla samego rłl,sprzcdarł,ania.
owszem, brakuje pieniędzy w- nrieście, bo zaplanowane pieniądze rł budżccie mtasta
pochodziły rowniez ze sprzedazy. nie w,yszła Strożowska. Sosenki. Wierch_v. nie rł,yszły
działki budowlane. które są dzisiaj, nie wiadomo z jakiego powodu" przeclstawiane jako srebra
rodowe. Srebra rodowę to nie działkl gołe tylko zagospodarowane, na ktorych coś stoi, które
dają pożytek w sensie mozliwości inwestycji przez inwestora prywatnego lub też miasto.
Dzisiaj Burmistrz uspokaja mieszkańców,ktotzy przyszlt protestować, nie będzie ogłoszenia
przetargu na sprzedaz ,,Wembley", skoro ponad 700 mieszkańców dzielnicy powiedziało nię.
to tak zrobi, bo liczy się z głosem mieszkańców, w przeciwieństwie do tego, z czym
mieszkańcy się nie zgadzają, czy|l z głosami swoich reprezentantów siedzący rra Sali. Szkocia.
że na etapie dyskusji. wcześniej, nie bl,ło o tym mowy. szkoda, ż,c dzlsia,1 protestu.jących
mieszkańcy nie kontaktowali się z mieszkańcaml. którzy walczyli o boisko ponizej ul.
Kenara, gdzie standard będzie przyzwoity, Jeżell komuś będzie dane w przyszłości rł, mieście
Sanoku zagospodarować ,,Wembley", ze stanie tam obiekt, który da miejsca pracy. pozytek
typu podatek od nieruchomości, dostępność teręnu dla usług, komercji, dla wszystkiego co
stanowi zycie miasta to chwała mu za to, bo jemu się to nie udało.
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Burmistrz .jeszczs ra7. poinformował, że dzisiaj jest 700 osob przeciwko sprzedazy
..Wenrbley" irnająto tego prawo, więc odstępująod sprzedaży, ale jezeli tak będąsię toczyć
d_vskusje dla przyszłości miasta Sanoka to nie tak sobie to wyobrazał. Cokolwiek udało się
w mieście zrobjc to na zasadzię racjonalnego gospodarowania mieniem, racjonalnego
gospodarowania nieruchomościami i tu nikt nikomu nic nie zablera, to nie idzie w ręce
prywatne. to jest miejskie w dalszym ciągu, a pozytek który miał być potencjalnie ze
sprzedaż,y..Wembley',^. z Wdzielenienr części placu zabaw to szkoda. bo te pieniądze
poszłyby na inwestl,cle. Burmistrz doclał. źe jego pierrvotna lvypowieciz dot. sprzedaz1,,

..Wen,ibley,,'' zostanie przedstawiona \Ą, lnternecie, to co miała to powiedzenia to porviedział
i nr_vśli. ze rorłłrjez w imicniu radnych, Najbardziej jednak boli to, że wszystko jest
przedstawiane .iako katastroficzna wizja miasta, i w postępowaniu to jest najgorsze, bo
por,vinna być w §,m wszystkim odrobina przyzwoitości, przelrzystośc działanla Burmistrza
oparta jest na organach kontrolnych.

Przewodnicza.cy Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że Rada Miasta wysłuchała luż
o godz. 900 stanowisko Burmislrzaw te.j sprawie i nikt nie był zaskoczony tym stanowiskiem,
poniewaz urvazają że 1e,żelt miasto dysponuje kiikudziesięcioma boiskami. salami w szkołach
ijest tego 37 obiektow. 1 1 kolejnych się buduje, to to co jest może najmniej przydatne mozna
było sprzedać. a pieniądze przeznaczyc na inne obiekty na terenie dzielnicy Zatorze, ale skoro
jest protest w tej sprawie uznali, ze stanowisko Burmistrza jest zasadne i sprzeciwu nie było.

Pan Jerzy Bach poinformował, że Pan Piotr Uruski nikogo nie powiadomtł z Rady Dzielnicy
o jakiejkolwiek dyskus.ji na temat boiska Wembley.

Bunnistrz Miasta Pan Wo.iciech Bleclrarcz,vk stwierdził. Zę rozmawiali na temat boiska na ul.
I(enara. a rrie .,Wembley".

Pan .Iarzy Bach stwierdz,lł, że tutaj mają podpisy z lzw. dolnego Zatorza i osiedla ul.

Sobieskiego. Moze to prawda, że działka jezeli tylko by patrzył okiem przedsiębiorcy. jest

atrakcyjna. tylko daiej patrząc okiem przedsiębiorcy nie jest to moment na sprzedawanie
takiej działki gdzie ceny poleciały w dół. Mórł,i się o boiskach, orlikach i jest to prawda, bo

piękne są te orliki tylko jest jedna rzecz, orliki są zamykane na klucz, trzęba się zapisywać,
czekac w kolejce. a ,.Wembley" to jest jeden z ntell,cznych placów, ktory jest w pełni

ogrodzony, jest tam mluo\Ą,a, laktycznie zaniedbana trochę i uwaza, ze wcale wielkiego
nakładu jakiegokolrł.iek tinansowego nie trzeba, wystarczy trochę wyrownaĆ murawę.

rł},kosić trawę i będzie bardzo ładny plac zabaw. lJrządzenia, które tam są posiadają
certylikat. bo jak urządzalt plac zabaw to Pani Kołodziejczyk i Pan Burmistrz Czernek,
owszem. pozwolili im samym znaleźc producenta tylko zaznaczaly że musi mieć certyfikat
i na te lrządzenia był certyfikat, na co do dzisiaj ma dokumenty. Nie jest tak to wszystko do

końca, bo gdyby wiedzieli wcześniej, że Rada będzie planować sprzedaż tej działki na pewno
by najpierw przyszlt na spokojnie porozmawiać, a nikt słowem, nawet Rady Dzielnicy nie
powiadomił.
Pan .Ierz1, Bach zwrocił się z pytaniem, czy Rada Miasta Sanoka podejmie irchwałę
o wycofanir-r uchwały o sprzedaży ciziałki przy ui. 800-1ecia tzw. Wembley?

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz odpowiedzlał, żę decyzja zapadała w formie
uchwały i uchwała obowiązuje, wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta. który
wyraził swoją opinie co zrobi rv tym temacie. W tym momencie uchwała obowiązuje, ale nie

będzie realizorvana, natomiast dalszą konsekwencją moze być w przyszłośct ewentualny
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projekt uchwały uclryia.iący tą uchwała i z takim wnioskiem moze wystąpić grupa radnych.
Burmistrz Miasta lub Rada Miasta, ale o tym się dzisiaj nie rozmawia.
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynął wniosek grypy radnych - Andrzeja
Chrobaka, Wojciecha Pruchnickiego, Henryki Tymoczko, Kazimierza Drwięgi, Romana
Babiaka, ZbigntewaDaszyka - o uchylenie uchwały dot. sprzedaży,.Wembley". Stwierdził,
ze owszem mogą o tym rozmawtac jednak nie formie wniosku tylko w fbrmie projektu
uchwały, 1eżeli Radny Andrzej Chrobak zdecyduje się przedstawić projekt uchwałv w, tej
sprawie do go przyjmie. W wolnych wnioskach l zapyIattach to nie jest wrliosek. Mozna
rozmawiać w fbrmie następującej. albo grupa radn.vch albo Rada Miasta, albo Burmistrz
wniesie uchwałę Lrchylaj ącą uchwałę,

Radna Pani Maria Oberc zwroclła się z py.taniem, na jakim etapie jest sprawa prawoskrętu
z ul. Prugara Ketlinga z ul. Lwowską oraz zmlana lustra na tym skrzyżowaniu, który ma
ułatwiać skręt w lewo? Dodała, że takąpilną potrzebę ustalono podczas wizji lokalnej w dn,
16.07.2013 r., stan obecny powaznie zagraża bezpteczeństwu albowiem ustawione lustro
oddala t przez to ,znacząco utrudnia prawidłorł,ą ocenę odległości. rł, zmienionej aurze
pogodowej lustro zaparorł-Lrje przez co jego fr-rnkc.ia jest bezużyteczna. 

-rak 
samo w, celu

bezpieczeństrł,a.iezeli by,, mozna było jeszcze uzupełnic barierki r-iad potokicm Płoivieckim .

Radny Pan Maciej Bluj odniosł się do sprawy dot. sprzedaży Wembley. Myśli. że dobrze się
sl"ało, że taka dyskusja się wytworzyła, wprawdzie głosował za sprzedażą niemniej jednak
konieczne będzie przy ewentualnej kiedyś sprzedaży wydzielenie tego placu zabaw i jak
najbardziej Llważa, że pozostałą część na dzień dzisiejszy można sprzedać pod inwest,vcje.
Radny dodał, ze w całym tym galimatiasie bolączką jest to, że po transformacii ustrojowej
dzielnica Zatorzę nie miało swojego radnego i cieszy fakt, ze nowa ord.vnac.ja u,yborcza jak
gdyby zmusi, żebędzie pierwszy historyczny radny z dzielnicy Zalorue.

Radny Pan Jan Biega poruszył następujące kwestie:
- Dot. kończącej się realtzacji inwestycji remontu ul. Jagiellońskiej, Kościuszki,
Rymanowskiej. Radny podziękował firmie, która jest wykonawcą remontu tych ulic za to, że
w sposob niekonwencjonalny potrafili ten remont wykonać nie ograniczając ruchu.
Porównując dotychczasowe warunki remontów gdzie regułą było, ze się zamyka drogę na
nieokreślony czas. tak jest to taki pozytywny przykład. Podziękował rorł,niez za to, ze t-trnta

wykonuje prace nie w godzinach od 7 do 15 tylko pracuje nawet do godziny ż2 . co świadczy
o tym, ze tej firmie naprawdę zalęży na tym i wykonuje to w sposób naprawdę soiidny,
przykłada się do tej pracy.
Zwrocił równiez uwagę, że znikło przejście dla pieszych na wysokości prokuratury, róg ul.
Matejki, Kościuszki i Rymanowskiej. Przejście tam było od kiedy istnieje droga, więc jest
prośbą aby zostało w tym miejscu przywrócone, nie jest to jednostkowa interwencja. w tej
sprawie odebrał kilkadziesiąt telefonów łącznie z pracownikami prokuratury.
- Dot. reklam świetlnych na ul. Jagiellońskiej. Na budynku gdzie jest bank BGZ jest duza
reklama świetlna Alior Banku, ktora przeszkadza mieszkańcom \Ą, normaln.vnr
funkcjonowanlu przęz Io, że jest zbyt jaskrawa, migocąca i usytuorłana na wplost okien.
Radny poinformował, że Pani wnioskodawca w nawiązaniu clo rozmo\vv przeprorł,adzonej
z Panem Burmistrzem prosi uprzejmie o pomoc w rozwiązaniu problemrr uciązliwej reklamy
umieszczonej na ścianie budynku nr 60 przy ul. Jagiellońskiej na wprost bioku Jagiellońska
51. Omawiana reklama usytuowana jest na budynku zarządzanym przez firmę Geo-'I'om,
w budynku tym mieści się Alior Bank właściciel reklamy, i prośbę swoją uzasadnia
następująco: ,,Reklama ustawiona jest pod takim kontem, ze świeci bezpośrednio w mo.ie
okno, jak tęż w okno moich sąsiadów, tło reklamy jest jaskrawoczerwone, pozostałe
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elementy. teź rł, jaskrawy,ch kolorach i zmieniającym się obrazie migającym jak w dyskotece,
reklama śrł,ieci się całymi dniami co najmniej do godz. 2l, rowniez w,dni wolne od pracy co
utrudnia mi fr,rnkcjonowanie we własnym mieszkaniu. Nadmieniam rowniez. ze iestem starszą
osobą. po cięzkini zawale mięśnia sercow,ego tprzy tak piekielnym świetle dni sąkoszmarne,
Proszę o przeanalizowanie powyzszych danych i stosowną pomoc, W załączeniu podpisy
kilku osob".
Ta Pani już wcześniej zwracŃa się do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, zeby
ten w ramach swoich uprawnień zmusił firmę do zml,afiy konta ustawienia tej reklamy. Radny
przedstawił odpowiedź Inspektora Nadzoru Budowlanego w tej sprawie, która wg niego mija
się z prawdą iezeli chodzi o interpretacje przepisów prawnych. Inspektor Nadzoru
Budonlane_eo w nawiązanil do pisma wnioskodawcz,vni w spraw,ach iegalności wykonania
reklam1, świetlne.j na ścianie budynku poinfbrmow,ał^ ze przedmiotowa reklama wykonana
została na podstarł.ie clokonanego do Starosty zgłoszenia i zgodnie z określonym artykułem
ustalły Prawo budowlane, nie wymaga wykonania robót budowlanych polegających na
instalowaniu tablic i urządzeń reklamowych, jednakze roboty te wymagają dokonania
w,łaściwemu organowi zgłoszenla zgodnie z określonym arlykułem ustawy Prawo budowlane.
Mając na uw-adze. ze inwestor posiada wymagane przepisami dokumenty, a roboty wykonane
zostały zgodnie z dokonanym zgłoszeniem brak jest podstaw do podejmowania działań
u,oparciu tl przepis5, ustarł.,v prawa budowlanego prz,ę,z tutejszy organ. wszystkie pozostałe
l_1ciązliwości z,wiąz,ane z wykonaną reklamą mają charakter cywilny. a organem właściwym
jest Sąd Porł,szechny.
Radny pointbrmował, że rozporządzenie Ministra Infrastruktury z 200ż t. w sprawie
rvarunków technicznych jakim powinny odpowiadać budynki i ich usfiuowanie mówi m.in.,
ze wystawy sklepowe, gabloty, a także obudowy urządzeń technicznych nie mogą być
wysunięte poza płaszczyznę ściany zewnętrznej nie więcej ntż pół metra ptzy zachowaniu
uz,vtkowej szerokości chodnika nie mniejszej niż2 m oTaz zapewnieniubezpteczeństwa ruchu
dla oscib z d_vsftrnkcją narządu rvzorku. natomiast co się tyczy urządzeń oświetleniow1,.-.h w
t,vm rekiam umieszczone na zerł,nątrz budynku lub w jego otoczęniu nie mogą powodować
uciązliwości dla jego uzytkownikólł, ani też przychodniow i kierowcow. Jezeli śrł,iatło

skierowane .iest na elewacje budynku zawierającą okna natęzenie oświetlenia na tej elewacji
nie moze przekraczać 5 luksów w przypadku światła białego i 3 luksow w przypadku światła
kolorowego lub światła o zmieniającym się natęzeniu błyskowego, ewentualnie puisującego.

Radny zswocił się z prośbą do Burmi strza aby sprawę potraktować poważnie.

Radny Parr Maciej Drwięga odnosząc się do wypowiedzi radnego Macieja Bluja stwierdztł, że

mieszkańc_v Zatotza mają srvoich radn.vch w postaci radnych miejskich, jezeli nie cała Rada to
on osobiście czuje się jako radny dzie lnicy Zatorze. Uważa^ że jeżelt podeszliby do sprawy

..Wembley" trochę wolnie.i niz wtedy kiedy na Komisji, na sesji podjęli tą decyzję, to pewno z
tą całą sytuacją jaka była dzisiaj nie mieliby do czynienia. natomiast było to bardzo szybko
dyskutowane, przedstawiane.
Radny poruszyły takze następujecie kwestie:
- Dot. składnych interpelacji przez radnych. Czy jest jakiś zakres tematyczny, czy nie? Radny
po ruz drugi przedstawiając interpelacje spotyka się z natychmiastowym komentarzem Pana

Burnristrza. Interpelacja dzisiai dot. spraw bardzo fbrmalnych, konkretnych, chodzi
o harnronogram e\Ą,entualnej. planow,ane.j drogi średnicorł,ej. a Pan Burmistrz skomentow-ał to

podwazaniem zasadności budowy, doszukiwaniem się drugiego dna w tym wszystkim.
- I)odziękorvał (ieneralnej Dyrekc.ii Drog Krajowych i Autostrad za otwotzęnie mostu na ul,

Lipiriskiego w czwartek przeddzień Wszystkich Swiętych co zaoszczędziło nerwów i stania

w korku.
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- Radny ponowił prośbę, aby w jakiś sposób lobować, potwierdzac to, ze remont ul.
Lipińskiego jest konieczny, potrzebny i to w najbllższym czasie, bo już dzisiaj widać jak
kończy się ul. .Iagiellońska, jak wygląda droga, chodnik, i jak wchodzi się w przejazd
kolejowy to jest inny świat, jakby cofali się do XIX wieku. Zaproponował aby Burmistrz
wraz z grupą radnych pojechali do Rzeszowa, żeby mieli jakiś harnlonogranl. plan. na cL)

mogą Iiczyc, i na pewno tego bardzo mocno pilnować.
- Zwrocił się z pytaniem, czy miasto ma przedstawiciela rł,społce hokejowei?

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz odniosł się do pytania radnego w sprawie
składnych interpelacji. PoinformowŃ, że niedobrze się dzieje, ze w momencie kiedy składana
jest interpelacja czasami próbują nad nią dyskutowac. Zna treść interpelacji radnego i myśli.
ze punkt odniesienia Pana Burmistrza był nie w tym kierunku, bo generalnie p.vtanie
dotyczyły tego, ze są za drogą średnicową i tylko ewentualnie chcieliby poinformować
zainteresowanych jakie będą dalsze je.j los,v i co miasto robi w tym kierunku. Zc sw.o.;ej
strony uwaza temat związanych z budową drogi średnicowej po obwodnlcy za najrł,ażnie.jszy
wmieŚcie. Interpelacje być składane. zawsze sąprzyjmowane iczytane na sesji. nic się rvtym
temacie nie zmieniło, regulamin w tej sprawie jest, był i będzie.

Radny Pan Zbigniew Daszyk odniosł się do sprawozdania Burmistrza, gdzie Burmistrz mówił
o tym, ze wspólnie z Krosnem i Jasłem mają podjąć sprawę budowy drogi S19. Radny
zwrócił się z pytaniem. czy nie mozna by było podjąć jeszcze sprawy zjazdu autostrady
w Pilznie, poniewaz S l9 gdyby była budowana, w istocie do.iazd z autostrady prz"ez Rzeszów
do Sanoka byłby prosty. aleteraz kiedy S19 nie będzie nie mają ,zjazdu w Pilznie" czyli całe
Krosno, .Iasło. oałe Bieszczady nie mąązjazdu, muszą z.ieżdżac w Tarnowie lr,rbjechać dalei
do Dębicy, gdzle poźniej trzeba by było się cofac w tył. Zjazd z Dębicy to jest tylko zjazd do
Mielca potem, tymczasem zjazd w Pilznie to jest całe południe, czyli Krosno, Jasło, Sanok
i Bieszczady. Jest to trochę już pożno, bo autostrada jest w czasie reallzacji, ale nie mniej
takiemu mocnemu gremium samorządów z południa może udałoby się coś w tej sprawie
zrobić.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn poruszył następujące spraw},:
- Dot. oznakowania parkowania na ul. Kazimterza Wielkiego do skrzyzowania z ul.
Mickiewicza, nie ma tam wyznaczonych miejsc na dzięń dzisiejszy, Zwroclł się z prośbą aby
te stanowiska wyznaczyc, aby można było swobodnie przejechać samochodem, bo nie raz
trzebatam wjeżdżać na chodnik, zeby przejechac do ul. Sobieskiego.
- Dot. ul. Cerkiewnej na odcinku od ul. Berka Joselewicza na dół gdzie kierowcy proszą
o ustawienie obustronnego zakazu zatrzymywania się na okres zimowy.

Radny Pan Adam Ryniak złożył wniosek grupy radnl,ch o następujące.j treści: ..Wnioskuję
o wprowadzenie do porządku najblizszej sesji zmiany do Uchwały Nr XLl404lI3 Rady
Miasta Sanclka z dn.24,10.2013 r, \Ą,sprawic ustalcnia strefy płatanego parkowania
w wysokoŚci stawek opłat i opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. punktr_r
mówiącego, aby dwie pierwsze godziny parkowania pojazdu osob niepełnosprarł.nych
Posiadających tzw. karlę parkingową były godzinami bezpłatnymi". Wniosek podpisali:
Tomasz Dańczyszyn, Adam Ryniak, Teresa Lisowska, Piotr Lewandowski, Mariusz Chyła,
Jan Biega, Maciej Bluj, Maria Oberc.

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Zatorze Pan Franciszek Podulka zwrocił się
z następującym i 5pra\Ą ami:
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- Na ul. .Iezierskiego naprzeciw Sanepidu obok dawnej koiumny transportu sanitarnego był
parking, w tej chwili parking zajmują autobusy, a samochody osobowe pracownikow
Sanepidu i inn,vch inst.vtucji biokują całkowicie drogę, po jednej i drugie.i stronie parkowane
są na chodnikaclr i na jezdni. Przed zimą należałoby tam wplowadzić jakiś porządek
z parkow,aniem. moze Dyrekcja Sanepidrr w,znaczy tereny do parkowania dla swoich
pracownikow. bo taki stan rzeczy przed okresem zimowym nie powinien istnieó. Mieszkańcy
ul. 800-1ecia proponowali, zeby z parkingu znlkły autobusy komunikacji miejskiej, a w tej

chwili autobusy przeniosły się na parking na ul. Jezierskiego.
- Dot. przystanku przy uL. 800-1ecia MKS naprzęciw szpttala, który został przeniesiony
w kierunku centrum przy ul.800-1ecia, jest prośba aby postawić tam ławeczkę, bo korzystają
z przystanku starsi ludzie, ktorzy chcieliby spocząć.
Przewodniczący Zarządu odniósł się do sprawy sprzedaży,.Wembley", Poinfbrmował, że źIe
się stało, ze wcześniej nie zostały przeprowadzone konsultacje z Radą Dzieinicy i Zarządem
Dzielnicy, bo gdyby zostały wcześniej podjęte to nie doszłoby dzisiaj do pikiety. W imieniu
wszystkich Przewodniczących Zarządow Dzielnic zwrócił się z prośbą aby przed
podejmorvaniem tego typu dztałań Burmistrza Miasta bądź Rada Miasta informowali
wcześniej Radę Dzielnicy aby mogła zasięgnąc opinii mieszkańców. Dodał, ze proponuje się
Radom Dzielnic konsultacje w drobnych sprawach jak nazrły ulic, a w takich istotnych
sprawach pozostają pominięci.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki zwraca.|ąc się do Przewodniczącego Rady poinfbrmował, ze
został z,łożony wniosek lbrmalny przez radnego Andrzeja Chrobaka o uchylenie uchwały dot.

sprzedaz,v ..Wemble1"', którego nie poddał pod głosowanie.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że grupa radnych - Andrzej
Chrobak, Wojciech Pruchnicki, Henryka Tymoczko, Kazimterz Drwięga, Roman Babiak,
Zbigniew Daszyk - sprecyzowała następujący wniosek: ,,Rada Miasta zobowiązuje się na
podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwaĘ nr Ll410113 w sprawie sprzedaży działki
nr 813/2".
Przer,vcldniczący Rady dodał. ze Rada Miasta nie zobow-iązuje się, Racla Miasta moze
głosorł,ać nac1 proj ektem uchlvały. ktory zostanie prz1 gtltołr,any.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki stwierdził, żejest wniosek formalny, który prosi aby dać pod
głosowanie. To nie jest po raz pierwszy jak Przewodniczący Rady manipuluje sesją. Podobna
sytuacja była jak było uchwalenie nazw ulicy części Wałowej na ul. Sudoła. Był wniosek
radnego, ktory nie był głosowany, a potem Przewodniczący Rady zmanipulował i sfałszował
zapis w protokole.

Przerł,odniczący Rady Pan Jan Okleiewicz stwierdził, ze jest Komisja Etyki, ieżeli radny ma

r_rwagi. to rTiech zgłosi je do Komisji Etyki. Dodał, ze wniosek jest zle sformułowany, nie
mnie.j .iednak odczyta go raz Jeszcze,. ,,Rada Miasta zobowiązuje się na podjęcie uchwały
w sprawie uchylenia uchwały nr Ll41,0lI3 w sprawie sprzedaży dziŃkl nI 8|312".
Przewodniczący Rady poinformował, Ze poddaje wniosek pod głosowanie.

Radny Pan Roman Babiak stwierdził, że każdy wniosek formalny powinien być
przegłosowany, tym bardziej, ze jest to wniosek złożony plzez grupę radnych, .jeżeli są
jakiekolwiek wątpliwości powinni. tak iak lv rł,ielu przypadku, zasięgnąć opinii Radcy
Prawnego.
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Radny Pan Maciej Drwięga stwierdził, że rczumią żę brzmienie wniosku jest nie do końca do
przyjęcla, więc moze dodać słowa, że Rada Miasta zobowiązuje się do opracowania projektu
uchwały uchylającej uchwałę, i wówczas poddać go pod głosowanie.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczysz,yn poinformował. że za chw,ilę temat
wy.laśni Radca Prawny.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz dodał, że grupa radnych możę sama przygotować
projekt uchwały i złożyc go w tej sprawie.

Radny Pan Maciej Bluj zwrocił się z następującą prośbą - sprawa dot, Uchwały z 19 maja
20lI r. kiedy to Rada Miasta przychyliła się do projekttr uchwały dot. korz5lslanla przez kluby
spońowe z obiektów spottowo - rekreacyjnych miasta, w uchwale jest wyszczególnione,
skonkretyzowane, że to chodzi generalnie o MOSiR. Sprawa jest pewnie specyliczna, ale jest
proŚba do Burmisttza, żeby uelastycznił Dyrektorów Szkół, bo sale gimnastyczne tez są
obiektami sporlowymi miasta, ztymże nie sąwymienione w uchwale. Dokładanie sprawa dot.
Fundacji Promocji Sportu Ekoball, która robi bardzo dużo dobrego dla piłki noznej i dla
szklenia młodych adeptów piłki noznej, nie tylko chłopców, ale i dziewczyn, organizują
wyjazdy, turnieje, Dzieci trenują oprocz tego że na orlikach, to też w salach gimnastycznych
szkół, a Dyrektorzy pobierają od Ekoball pieniądze. W związku z t5lm jest prośba. aby
podjeść do tego bardziej humanitarnie. moze nte,za przysłowiową złotówkę, ale tez rrie za 500
zł. miesięcznie,

Radny Pan Kazimierz Drwięga odniosł się do sprawy poruszanej pTzez Przewodniczącego
Zarządu Dzielnicy Zatorze dot. parkingu naprzeciw Sanepidu przy ul. Jezierskiego.
Poinformował, że jest to parking prywatny wykupiony przez mieszkańca miasta Sanoka
i pracownicy Sanepidu nie dogadali się co do opłaty miesięcznej wynajmu placu pod swoje
samochody, dlatego właściciel założył łańcuch i uzgodnił, ze stoją tam autobusy, dlatego
wszyscy parownicy Sanepidu stoją na chodniku.

Przewodniczący Zarządu Rady Dzielnicy Olchowce Pan Wojciech Piegdoń pointbrmował. ze
skończył się remont mostu na Olchowcach, zostały wyremontorł,ane odcinki chodnika
dobiegającego do mostu i widać jaki stan jest chodników nowych, a jaki stan jest chodników
z płsĄ betonowych wystających z każdej sftony t zarastających trawą. Udało im się obnizyć
bariery architektonlcznę) czyli zostały obnizone krawęzniki, łatwiej jest zjeżdżać wózkami,
ale jest jeszcze prośba aby oczyścicie te chodniki na wiosnę, żeby Iudzte nie chodzili po
trawie i piasku. Najgorszy odcinek to jest odcinek koło stacji benzynowej.

O zabranie głosu poprosił Pan Adam Scieranka. właściciei t'irmy ..ADMAR", Pclinlbnnował,
ze prawie od 15 IaI d,zlerżawi od miasta lokal uzytkowy przy ul. Jagieilońskiej 2 w Sanoku.
Na sesji występuje jako przedstawiciel, takich przedsiębiorcow. na.jemcow jak on w Sanoku.
Zgłosił wniosek do władz miasta, Rady Miasta o zgodę na sprzedaż tokali użytkowych i
nieruchomości, w których te lokale się znajdują.
Dodał, ze jest najemcą ponad ż0O m2 lokalu uzytkowego oraz właścicielem ok, 30%
w częŚciach tej nieruchomości. Nieruchomość ta wymaga gruntownego remontu gdyż ma
ponad 100 lat, gdyby był właścicielem tej nieruchomości taki remont wraz z adaptacją do
obecnych czasów i potrzeb przeprowadziłby tworząc jednocześnie norł,e mie.jsca prac1.
Uważa, ze w ten sam sposób postąpiłoby wielu innych najemcórł,. Zgłoszon1, przez triego
wniosek ma poparcie Regionalne.1 lzb7, Gospodarczej oraz Cechu Rzemiosł Roznych
w Sanoku, Takich przedsiębiorcow jak on w Sanoku jest wielu i jest ich przedstawicielem.
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Zaape\ował do Rady Miasta iwładz Sanoka o zgodę na taką sprzedaż, ponieważ gdy staną się
właścicielami wynajmowanych lokali zadbają o nie lepiej jak najemcy, a przy tym w wielu
przypadkach .ie rozbudują tworząc nowe miejsca pracy, stawiając konkurencji wyzwanie,
galeriom. ktore powstają i będą powstawać coraz więcej w Sanoku. Jego zdaniem nie .jest to

nic nadzrł,.vczajnego. gdyz w wielu miastach rł, polsce juz taka sytuacja istnieje, ze miasta
wl,zbywa.ją się adninistrorł,ania i relnontów nieruchomości zna.jdujących się w ich zasobach,
a środki pozyskane inwestują w ceie wazniejsze społecznie i korzystniejsze dla ich
mieszkańcow. Jeszcze raz poprosił władze miasta i Radę Miasta o uwzględnienie i poparcie
r,vniosku ti, zgodę nasprzedaż.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że Pan Adam ŚcieraŃa poruszył
problem. o ktorym wielu radnych dyskutowało w wolnych wnioskach, na niektórych sesjach
były opinie radnych. że powinni pozwolić na sprzedaż lokali uzytkowl,ch będących
rv zasobach miasta. ze pow,inno się to odbywać lł, sposob bezprzelargowy, były tez opinie, ze

w przetargach, natomiast nigdy nie doszło do jakiegoś bardziej konkretnego wniosku ze
strony ani miasta, anl ze strony przedsiębiorców w tym temacie.

Radny Pan Adam Ryniak poinformował, ze skoro Pan Adam Ścieranka poruszył ten temat to
powinno być to skierowane do merytorycznych Komisji, na których sprawa zostanie

szczegółowo omówiona.

Radny Pan Jan Biega poinformow-ał, ze sprawa iest o tyle prosta. ze zdejmuje.jakby zUrzędu
Miasta, cz,y|t z wlaściciela komunalnych 1okali obowiąek wykładania pieniędzy na remonty.

Problem nie polega tylko na samych lokalach uzl,tkowych, te kamienice w centrach mają
rowniez mieszkania na piętrach, ktore to mieszkania w większości przypadkow były
przyd,z_lelane w drodze decyzji administracyjnej, są to mieszkania komunalne, w związku
7.lym pojawi się problem remontu mieszkań, co będzie ztyml lokatorami na okres remontu,

co z czynszamt itd.? Sprzedaż samych lokali uzytkowych byłby skłonny uznać za bardzo
rac.jonalne, bo przedsiębiorca najlepiej by to wyremontował, wykorzystał, a pozytki w postaci

podatku od nieruchomości i tak kasy miejskiej musi odprowadzic.

Radny Pan Macie.i Bluj stwierdził, że na tym tematem trzeba pochylić się i zastanowiĆ na

Komisjach.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki poinformował, ze o sprawie sprzedaży lokali uzytkowych
rozmawiali juz wiele tazy l 1est za tym, zeby miasto zbyŁo wszystkie swoje posiadłoŚci.

zaktotę pobiera czynszę, bo to spowodowałoby zupełnie inną sytuację, zwiększyłaby się
sprzedaż. tańsze ceny, mieszkańcy mieliby tańszę towary, a w tym momencie jest tak, ze ta

sprzedaż jest mniejsza, mniejszy zaklp, sanoczanie jadą poza Sanok, a miasto wbrew
pozorom ma pieniądze tylko 7_ czynszu. który i tak nie jest za wysoki, Jest za tym. zeby ci
którzy wieie lat dzterżawtąlokale wykupili na własności.

Radny Piotr Lew-andowski stwierdził, ze wszystko się zmienia i nie można tkwić w starych

ramach. więc trzeba się pochylić na tym tematem, są to ich przedsiębiorcy, ale równoczeŚnie
przeslrzegał by nie puścić wszystkiego na nowy rynek, trzęba to prowadzić pod kontrolą.
Apeluje aby ten temat podjąó, ale pod kontrolą dwoch Komisji, tak jak się odbywa sprzedaż

mieszkań,

Wiceprzew,odniczący Rady Pan Tomasz Dańcz,vszyn stwierdził. ż,e albo sprzedaje się

wszystkim albo nikomtr.
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Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinformował, że temat zostanie przekazany

Burmistrzowi i jezeli jakieś koncepcje będą przygotowane to zostaną Radzie Miasta
przekazane.

Radca Prawny Pan Mirosław Furczak odniósł się do wniosku złożonego przez grupę radnych

dot. uchylenia uchwały nr Ll4|0/13 w sprawie sprzedaży działki nr 8I312. Poinformował, ze
taki wniosek w ogole nie moze być przegłosowany, nie moze być podjęty. Rada Miasta
owszem, moze swoja własną uchwałę uchylić w drodze uchwały, ale w normalnym trybie,

musi być przygotowany projekt uchwały. Nie moze wnioskodawca stawiać Radę w pozycji

,,zakładnika" , ża przegłosowuje się wniosek zobowiązujący do uchylenia uchr,vały. Kazdy
radny ma inicjatywę uchwałodawczą iwe lł{aściu,ym trybie i czasie może z tego korzystaĆ.

Dodał, żę na przedmiotowej sesji żadnych zmIan w obecnym porządku sesji nie można
zrobić. Sesja się składa ztzw. części informacyjnej, części merytorycznej i części końcorł'ej
do ktorej należąinterpelacje i wolne wnioski, nie mozna się cofać do tyłu. Na następną sesję

w normalnym trybie, bądź ewentualnie poprzęz wniosek o zmianę ale na sesji moznazI"aką
inicjatywąwyjść, ale musi to być projekt uchwały.

Radny Pan Andrzej Chrobak strł,ierdził, że jest to tylko wniosek intencl,jrry. więc nie ma to

nic rł,spolnego z uchwałą. tJchrł,ała mogłaby powstać w dalszym terminie.

Radca Prawny Pan Mirosław Furczak jeszcze taz poinformował. że nie może byĆ

przegłosowywany wniosek zobowiązujący Radę Miasta do uchylenia uchwały.

O zabrantę głosu poprosiła mieszkaŃa dzielnicy Zatotzę Pani .Tozefa Bach. Poinformowała.
ze jest zwlązana z dzielnicąZatorze od urodzenia i z podniesioną głową stwierclza, ze jest to

boisko wielopokoleniowe, Z tego boiska korzystała jej mama. bo jak nie było .1esz,cze szpitala

teren ich posesji sięgał aż pod tory. gdy zaczf, być budowan_v szpital posesja zoslała
przedzielona, jak row,niez posesja oo. Franciszkanow i droga przecięła ich posesjc- oraz

posesje oo. Franciszkanów, a teren został przydzielony na tzw, szpital polowy na cele

publiczne. Nie dostali za to żadnych pieniędzy, zostało to po prostu zabrane, więc z tego

boiska korzystała jej mama, ona i jej czwórka dzieci, a tęraz korzystają wnuki, Gdyby tam

było niebezpieczeństwo nie puściłaby tam swoich dzięci, ani swoich wnuków, .Iest tam duzo

osób przechodnich, bo jest to otwarte, nieodpłatne, jest to przede wszystkim kontakt

zzte\enlą wszędzie gdzie się nie popatrząnazachod, na wschod itd. zielcń |est rv te.j chw-ili

chroniona i robią się azyle, więc dlaczego w, Sanokr,r miejsca, ktore dają im cz,vm oddychac

chcą zabetonować. Zaapelowała do rozwagi i zdrowego rozsądku radnych, ab1, nie pozwolili
na sprzedaż boiska i zostawili mieszkańcom ten teren. Dodała, ze są chyba jedyną dzielnicą
lv Sanoku, która nie ma zadnej świetlicy, nie ma zadnego pomieszczenia gdzie dzięcl mogą
się spotkać, gdzle moze spotkać się Rada Dzielnicy, kątem są w wynajmowanej świetlicy na

ul. Konarskiego, dzielntca Zatorzę nie ma zadnego pomieszczanie, zeby nawet coś dzieciom
zorganizować, jedynym takim miejscem spotkania dzieci to jest właśnie ,,Wembley". Są

otwarci na rozmowę z włodarzaml miasta, czekali na tą rozmowę, a wyszło jak wyszło.
dlatego uważa ze w sposob bardzo kulturalny i iak najbardziej na miejscu zrłracają się
i odwołują do sumienia radnyclr, do tych dzieci ktore korzystają,z tego, do młodziez1, i dzieci
niepełnosprawnych gdzie dla nich kontakI z naturą to jako ,.Wembley".iest jednym mieiscem.
te dzieci się tam bawią, ma.ią kontakt z normalnymi dziećmi.
Pani Józefa Bach poinformowała równiez, ze skorzystali z inicjatywy obyw-atelskiej, ze

Statutu Rady Miasta t została powołana Komisja. Na ręce Przewodniczącego Rady złozyła
propozycję projektu uchwały uchylającego uchwałę w sprawie sprzedaży dzlałki nr 8I3lż.
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Z astępca B urm i strza P an Zlemowit B orowc zak udzieltł o dpowied zi na pytania.

odnośnie sprzedaży iokali uzytkowych to czeka na posiedzenie Komisji InfrastrukturY

Miejskiej lub Komisji Finansowo - Gospodarczej, na której ten temat będąmogli w całoŚci

omowić, są do tego gotowi i będzie pełna informacja dla radnych na Komisjach.
Odnośnie skrzyzowania ul. Lwowskiej z ul. Prugara Ketlinga to jest to sytuacja bardzo

skomplikowana, poniewaz jest tam Wraźny sprzeciw Generalnej Dyrekcji Dróg KrajowYch

i Autóstrad w sprawie takiej przebudowy skrzyzowania, W planie zagospodarowania

przestrzennego .je.st tam zaplanowane zupełnie inne skrzyzowanie, miało tam bYĆ rondo Po

uprzednirn riykupieniu posesji przy ui. Lwowskie.j 2ż, ale bez wykupienia tego i wyburzenia

bLrdynku roncla tam się zbudować nie da. Rzeczywiście jest to w tej chwili najbardziej

niebezpieczne skrzyzowanie w mieście, natomiast z drugiej strony Generalna DYrekcja

argumentuje cały czas, żejezeli będzie tam ten pas rozbiegowy to nie wpłynie to na PoPrawę
bezpteczeistwa. a wręcz przeciwnie jeszcze pogorszy bezpteczenstwo. To poszerzenie,leżelt

by iozwazali, będzie wymagało nakładów miasta bo Generalna Dyrekcja na to nie wyłozY,

kosztszacunkowyto jestok. 150 tyś.zł.naczęść miasta. Pozatym, żecały czasprocedują
rozmawiają z Generalną Dyrekcią to nie wieie z tego wynika i nie wiele ta sprawa posuwa się

do przodu.
Odnośnie barierek wzdłuż Potoku Płowieckie go to rzeczywiście założylt ze będą wymieniaĆ

barierki, jednak w tym roku nie było na to środków, więc zostało to przełoŻone na przYszłY

rok.
odnośnie firmy wykonującej remont ul. Jagiellońskiej, Kościuszki, Rymanowskiej to rownież

moze pochwalić tą firmę, gdyż od strony komunikacji miejskiej były niewielkie utrudnienia,

więc ten remont przeszedł bardzo sprawnie, Zostało ięszcze tam wiele elementów do poprawy

m.in. plac Miast Pańnerskich gdzie wyszły roznice lv poziomach norł'ego chodnika do

starego, ale to wszystko jeszcze będzie poprawiane ijezeli wszystko dobrze pojdzie to w dniu

jutrze.iszym odbędą spottanie z Inspektorem Nadzoru na tej inwestycji i te wszystkie miejsca,

na któryóh stykają się te.eny miasta z terenami powiatu zostaną wygładzone i postarają się to

wszystko uregulować.
odnośnie priejścia dla pieszych na wysokości prokuratury to organizacja ruchu została

przyjęta t jeszcze prr"d remontem zatwterdzona przęz Komisję Bezpieczeństwa Ruchu

b.Ógo*.go, więc zeby dzisiaj przenieść przejście dla pieszych lub zrobic nowe trzeba bY

było przeprowadzić całą proiedurę od nowa, na tej podstawie rownież zaprojektowano

obniźenia chodnikciw tak jak była przyjęta przez Komisję Bezpieczehstwa Ruchu Drogowego

propozycja organizacji .u"hu. Przękazałten monit, ktory wpłynął od mieszkańców, natomiast

*yk.ucza to poza ich mozliwości, ponieważpo pierwsze jest to ulica powiatowa, Po drugie
pówiatowa ńomisja Bezpleczeństwa Ruchu Drogowego tez jest w większoŚci osadzona

instytucjami powiatowy.i i policją. NajwłaściwsząTzecząby było aby formalnie wPłYnęło

pismo do irrędu Miasta, aby mogli skierować do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu

Drogowego.
Odnosnie reklamy na ul Jagieilońskiej to co przeczytał radny kwalifikuje się do tego zebY

dobrze napisać wniosek do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, bo z tego co

widzi powiatowy Inspektor badał tylko zasadność czy było wymagane pozwolenie, natomiast

naruszenie zasad zapisanych w ustawie t ro,zporządzeniach związanych z us}tuowaniem

budynkow i ich.iakoŚciąto t"eż Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego powinien badaĆ,

tylko wniosek powinien być tej treści czy dana reklama spełnia warunki zapisane w ustawie

lub tez rozporządzeniach, wówczas na pewno to zbadaląi jakąs ekspeńyzę zrobię ,

Burmistrz pan Wojciech Blecharczyk dodał, ze ostatnio na dyżtlrze były Panie mieszkające

w budynku p.ry ,ri, Jagiellońskiej i wielokrotne ich monity do Nadzoru Budowlanego i do
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przedstawiciela banku, który reklamuje się przeztąreklamę nie dawało zadnego skutku. rł,ięc
zadzwonlll do Pana, ktora jest odpowiedzialny za tą reklamę i dał dwie alternatywy
zmniejszenia uciązliwości, mianowicie przesunięcie o kilka procent konta tejze reklamy, jest
to koszt ok, 800 zł.,Iub mozliwość zakupienia ptzezmteszkańcow rolet do mieszkań. Póki co
żadna ze stron nie jest zadowolona, ponieważbank miał pierwotną siedzibę na ul. Kościuszki
i dokładanie ta sama reklama teżprzeszkadzałajednemu zmieszkańcow, dzisiaj pojawiły się
następne głosy krytyki dlatego, ze reklama świeci do godz. 21 i jednak jakiś odblask mocny
w stronę okien daje, natonriast jest to tylko i wyłącznie dobra wola właściciela reklamy. Czy
miasto moze ponieść koszt 800 zł. przeniesienia reklamy, niestety nie, bo radni będą
pierwszymi którzy wystąpią do niego o złamanie dyscypliny budzetowej, ze tniasto ponosi
koszty dla banku. Będą rozmawiaó z osobą odpowiedzialną za reklamę i mają nadzieję, ze
ule gnie pro śbie mięszkańcow aby zminlmalizować tą uciązliwo ść.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak kontynuował udzielnie odpowiedzi,
Odnośnię remontu na ul. Lipińskiego to po ostatniej rozmowie z Dyrektorem Kępińskim
w Generalnej Dyrekcji Dróg Kra.iowych i Autostrad infbrmacja na tą chwilę jest taka. ze na
przyszł5, rok rzeczyr.ł,iście ten remont jest w pianie remontów Generalnej Dyrekcji. natomiast
na dzisiaj nie wiedzą czy Generalna Dyrekcja będzie w stanie zapew,nić środki na ten remont.
Wiadomo, ze remont znajdował się w planie remontów w 2012 r., ż0l3 r. rowniez się
znajdował, ale pocieszające jest to że cały czas są na wryższym miejscu, bo w 2012 r. byli na
82 miej scu, w 20 1 3 r . na 59 , teraz spodziewa się że będąna ok. 24 miej sca, więc są olbrzymie
szanse, ze w roku 2014 ten remont w końcu będzie mógł zaistnieć. Na pewno pamiętają o tej

sprawie i monitują zakażdym razem kiedy mająokazje spotkać się w Generalnej Dyrekcji.
Odnośnie drogi S 19 i ewentualnego zjazdu w Pilznie to tęż było to przedmiotem rozmórł,
i prowadzą analtzy w tym kierunku. Autostrada nie będzie szła przez Pilzno. będzie oddalona
na północ od Pilzna ok. 12 km, w związku z czym koszt br,rdowy węzła i drogi do.jazdowej
byłby naprawdę nieracjonalny patrząc przez aspekt tego, że ze skrzyzowania dzisiaj drogi 73
z drogą 94 do węzłow,Tranow Połnoc i Dębica Zachodjest odpowiednio 21 km i 14 km, więc
budowa teraz węzła i nowej drogi krajowej dojazdowej z Pilzna byłaby zbyt kosztowana,
dlatego ten węzeł tam nie powstanie. Natomiast pocieszające moze być to, ze planowana jest
obwodnica Tarnowa od strony wschodniej gdzie w ogole dla nas by to oznaczało, ze nie
musieliby wjeżdzać do Tarnowa jadąc do autostrady, z tymże Tarnów składając sprawę do
sądu zblokował zezwolenie na realizaclę tej inwestycji drogowej ze względu na Io, że

Gęneraina Dyrekcja przeforsowała swoja wersję i poprowadztła tą obwodnicę przez środek
terenów inwestycyjnych, które są w pełni uzbrojone i czekają na inwestorow. Tarnow się nie
chciał pogodzić z tym i poszedł do sądu, więc moze to oznaczać. ze procedowanie nad
wschodnią obwodnicą z Tarnowa będzie musiało się odbyć od nowa. W kazdym razie we
wspólnym wniosku naszego Podkarpackiego Trojmiasta, które przygotowują wspolnie
z Krosnem i Jasłem, będzie równiez poruszony temat ezy w aspekcie oddalenia w czasie
budowy wschodniej obwodnicy Tarnowa nie byłoby bardzlej zasadne przejście na budowę
drogi nr 73 do autostrady .Ą4 do węzła Jaźwiny i skomunikowania ptzęz daleką obwodnice
miasta Tarnowa. Odnośnie drogi S19 to odcinek na połr-rdnie od Rzeszowa. czyii odcinek
Boguchwała - Domaradz, I_.utoryż - Domaradz lezy w Regionalncj Dyrekcji Ochrony
Srodowiska już2IaLa i z tego co sygnały dochodząz Generalnej Dyrekc.ii polezy tatn.ieszcze
nie wykluczone ż lata, poniewaz te pytania, które cały czas Generalna Dyrekcja do rapońu
otrzymuje wskazują na to, ze w kolejnych sezonach letnich muszą być prowadzone badania
nad zwl,erzyną łowną.
Odnośnie oznakowania parkowania na ul. Kazimierza Wielkiego do skrzyzowania z ul.
Mickiewicza to ten obszar objęty jest strefą płatnego parkowania i będzie zagospodarowany
wraz z tworzeniem strefy płatnego parkowania w związku z czym na tą chwil ę 1eszcze nie ma
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wyrysowanych zadnych linii. jest to juz kwestia tygodni, jak tylko pogoda pozwoli te miejsca
będą regulowane.
Odnośnie wprowadzenia obustronnego znaku zatrzymywania się na ul. Cerkiewnej to jest to

zasadne i wprowadzony zostanie najszybciej jak się da.

Odnośnie wprowadzenia zmiany do Uchwały dot. stref płatnego parkowania, aby dwie
pierwsze godziny parkowania pojazdow osób niepełnosprawnych były godzinami

bezpłatnymi to Zastępca Burmistrza zaproponował aby mogli w trybie roboczym omowić ten

temat na Komisjach, gdyż wymaga on dosyć dużego omówienia.
Odnośnie parkingu naprzeciw Sanepidu przy ul. Jezierskiego to nie jest to parking miejski,
jest to parking prywatny i nic w tej kwestii nie mogą uczynić.
Odnośnie ławeczki na przystanku przy ul, 800-1ecia to po nowym roku kiedy będzie nowy
budzet postarają się taką ławeczkę zakupić.
Qdnośnie chodnika na ul. Przemyskiej to na lemont nie ma co ltczyć w roku następnym, ok.

20l6 r. renront ul. Przemyskiej moze nastąpić, natomiast złożąpropozycję konkretną bo o ile
zimowe utrzymanie na chodnikach Generalnej Dyrekc1l raczej nie budzi zastrzężeń o tyle
letnie utrzymanie tak, bo rzeczyłviście w tym roku chodniki były nie zamtatane,

zachwaszczone, Clrcą złożyc propozycję, aby to słuzby miejskie czyściły chodniki,
afinansowo spróbu.jąsię tak dogadać zeby nie było to uciązliwe tężd\a Generalnej Dyrekcja,

bo pieniędzy wszędzie braktrje,

Przewodniczący Racly Pan Jan Oklejewicz zwrócił się z prośba o monitowanie do Generalnej

Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad o remont chodnika wzdłuż Stomilu przy ul.

Beksińskiego

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił uwagę na zły stan chodnlka ptzy ul. Rymanowskiej od

ronda Beksińskiego w kierunku Dąbrówki. Zwrocił się rownież z pytaniem o remont

generalny ul. Krakowsł<iej.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinlbrmował, ze remont ul. Krakowskiej

zajmrlje 323 nrie.jsce na 1iście rankingowej remontów, a mniej więcej remontów jest rocznie

ok. 30, jak budzet jest dobry to zdarza się 80 remontów.

ZastępcaBurmistrza Pan Marian Kurasz odpowiedział na pytania radnych.

odnośnie przedstawiciela miasta w spółce hokejowej to jest nim Pan Damiana Delekta.

odnośnie propozycji radnego Macieja Bluja to propozycja jest dosyĆ fajna, ale trzeba to

przedyskutow,ać na Komisji Oświatv oraz na Komisji Finansowei. Dodał, że 11 lat

ivprowacizili uchwałę Rady Miasta o środkach własnych szkół i szkoły te Środki pozyskują

gł-ównie właśnie z wynajmu sal gimnastycznych,jezeli ich tego pozbawią to nie będzie tYch

środkow, ktore są rozsądnie wydawane i jest w stanie przedstawić takie sprawozdanie na co te

środki są wydawane. Przypomniał równiez, ze klubów i stowarzyszeń jest ponad 30, więc

gdyby każdy chciał korzystać za darmo to zagrożone by były t zajęcia pozalekcyjne i szkoła

by na tym nie zarabiała. Natomiast indywidualnie Dyrektorzy szkoły rozmawiają o poziomie

ceny wynajęcia. Nie powinno się pozbawiać szkoł tych środków własnych, bo to jest miasta

i szkoły dodatkorły wydatek. bo iezeli szkoła nie uzyska tych środkow i nie pokryje pewnych

kosztów tcl wtecly miasto bęclzie to pokrywać. Uchrł,alone są rowniez dotacje dla klubow,

z ktorych nlogą b),ć opłacone te zajęcia. w tym roku jest s,vtuacja niepewna ale postarają się te

środki przekazac do końca roku. W następnym budzecie jest zaplanowanych 50 tyŚ. zł. na

dotac.je do kiubów.
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Radny Pan Maciej Drwięga stwierdził, że dotacja dla Ekoball i innych klubow częściowo by
rozwlązŃa sprawę.

Radny Pan Maciej Bluj stwierdzlł, żę wierzy, ze ta sprawa będzie rozwiązana humanitarnie
ale szukając analogi to gdy tu pozbawia się tych środkow własnych szkół to tak samo kluby"
ktore korzystają z MOSiR też pozbawia się dochodów własnych MOSIR. Skoro kluby
sportowe korzystające z obiektów MOSiR mają paragraf z uchwały, że po wcześniejszym
złożeniu wniosku, Burmistrz moze zwolnić od opłat korzystania z tych obiektow to nie dziwi
się przedstawicielom Ekoball, bo przecież te dzieci chodzą do tych samych szkoł, to są tak
jakby zajęcia dodatkowe pozalekcy.jne i muszą miesięcznie płacić po kilkaset złotych.
Znając jednak dyplomacje Zastępcy Burmistrza myśli, ze humanitarnie to wszystko załatwi
i nie będzie tzw. zgrz7Ąow.

Ad.17.
Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz zamkn$.LI zv,ryczajną Sesję Rady Miasta Sanoka.

protokołowała:

&ątż
.roańl Szylak

przewodni
Rady

Jan

Sesii :
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